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In cinstea Conferinţei Nationale a P. C. R.
* *

şi a celei de a 25-a aniversări a republicii

SUCCESE DE SEAMĂ 
ÎN MAREA ÎNTRECERE

ŞEDINŢA COMITETULUI 
EXECUTIV AL C.C. AL P.C.R.

In ziua de 6 iunie, a avut loc şedinţa 
Comitetului Executiv al C.C. al P.C.R., 
prezidată de tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
secretarul general al Partidului Comu
nist Român.

Au participat, ca invitaţi, miniştri şi 
alţi conducători ai unor organe centrale.

Comitetul Executiv al Comitetului 
Central al Partidului Comunist Român 
a analizat şi aprobat propunerile Minis
terului Energiei Electrice privind reali
zarea investiţiei „Centrala hidroelectrică 
Rîureni“, lucrare cuprinsă în studiul ca
dru privind amenajarea în perspectivă a 
rîului Olt. Au fost aprobate, de aseme
nea, propunerile Ministerului Industriei 
Metalurgice, Ministerului Industriei 
Construcţiilor de Maşini şi Ministerului 
Industriei Chimice privind realizarea 
unor obiective industriale prevăzute în

planul de dezvoltare a economiei naţio
nale pe anii 1971—1975.

Cu acest prilej, Comitetul Executiv a 
stabilit măsuri pentru creşterea gradului 
de integrare a întreprinderilor, asigura
rea realizării unor secţii, ateliere şi alte 
obiective auxiliare şi de deservire prin 
cooperare între beneficiarii din aceeaşi 
zonă, scurtarea termenelor de punere în 
funcţiune a investiţiilor şi a duratei de 
realizare a parametrilor proiectaţi, sta
bilirea mai judicioasă a amplasamente
lor, reducerea ponderii lucrărilor de con
strucţii, îndeosebi a clădirilor destinate 
activităţii administrative, precum şi alte 
măsuri care să asigure creşterea eficien
ţei economice a investiţiilor.

în continuare, Comitetul Executiv al 
C.C. al P.C.R. a examinat şi soluţionat 
unele probleme ale activităţii curente.
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întregul spor de producţie pe seama 
creşterii productivităţii muncii

„Oamenii noştri 
au mîini de aur"

Colectivul Întreprin
derii de industrie lo
cală IMIX din Agnita 
s-a înscris cu tot en
tuziasmul şi puterea 
d* muncă în marea 
întrecere pentru în
cheierea înainte de 
termen a cincinalului. 
L\i»ă de lună sínt in — 
reglstrate aici noi şi 
însemnate succese în 
îndeplinirea sarcinilor 
pe anul in curs, în 
depăşirea angajamen
telor asumate. La ba

za acestor realizări 
stă, în primul rînd, 
măsurile luate pentru 
SPORIREA NECON
TENITA A PRODUC
TIVITĂŢII MUNCII, 
INDICATOR LA CA
RE S-A ÎNREGIS
TRAT PINA IN PRE- 
ZENT O DEPĂŞIRE 
DE 10,7 LA SUTA.

Intre secţiile de 
producţie ale între
prinderii se desfăşoară 
o amplă întrecere 
pentru realizarea şi 
depăşirea planului

sortimental, pentru ri- 2 
dicarea nivelului ca- |  
lititiv  a| produselor. J 
La fabrica de cară- 2 
niîdă, de pildă, PLA- 2 
NUL FIZIC A FOST £ 
DEPĂŞIT CU % MU  ̂
BUCĂŢI CĂRĂMIZI 2 
ECHIVALENTE, iar la 2 
secţia de tnnpiane A 5 
FOST CONFECŢIO- Ş 
NAT MOBILIER PES-  ̂
TE SARCINILE DE 
PLAN IN VALOARE 
DE PESTE 950 MII 
LEI.

Convorbire cu şeful unei secţii fruntaşe de la uzina „Independenţa"

CHIMIŞTII — constructori de utilaje f

I
Cu frumoase performanţe în îndeplinirea planului pe anul în curs 

(te prezintă şi colectivul uzinei „Carbosin“ din Copşa Mică. Printr-o 
Organizare judicioasă n proceselor de producţie, prin eforturile mun
citorilor, inginerilor şr tehnicienilor de aici S-A REUŞIT CA IN 
PRIMELE 5 LUNI SA SE REALIZEZE PESTE 44 LA SUTĂ DIN 
SARCINILE ANULUI 1972.

In paralel cu preocupările pentru asigurarea ritmicităţii îndepli
nirii şi depăşirii indicatorilor de plan, colectivul de aici, conducerea 
uzinei acordă o importanţă deosebită acţiunii de aUtodotare. De la 
începutul anului şi pînă în prezent la uzina „Carbosin“ AU FOST 
CONSTRUITE 14 TONE DE UTILAJE TEHNOLOGICE PENTRU 
INDUSTRIA CHIMICA, acţiune care va continua cu intensitate şi 
In perioada ce urmează.

\

în 5 luni 47,1 la sută din planul anual
!

Întreb la comitetul de partid 'de 
la „Independenţa“: „Care secţie este 
fruntaşă in uţina dv.?“ Primesc un 
răspuns surprinzător: „Toate cele 4 
secţii de bază sínt fruntaşe, dar vă 
invităm in tea  mai tinärä din punct 
de vedere al concepţiei de flux şi 
clădire: unelte pneumatice, de^ care 
ţin şi lanţurile cu roie. Veţi găsi a- 
colo fapte care fac cinste colectivu
lui. întrecerea în întîmpinarea Con
ferinţei Naţionale a partidului este 
extrem de vie, de palpitantă“^ 

îl cunosc acolo pe ing. Mihai Cos- 
tea, un tînăr vioi, frămintat de mul
tiplele probleme pe care i le putie 
producţia. .

Ani intrat aid  — 'Şi 'îtfif a t«8 
clădirea nouă a secţiei cu o vădită 
rnînclrie •— cu un trimestru înainte 
de termen. Nici nu bănuiţi ce efer
vescenţă a fost, cită însufleţire, cit 
.entuziasm şi mai ales, cită dăruire. 
Constructorii ne-au ajutat cu a- 
vansul obţinut, dar şi noi am sărit, 
cu mic cu mare, în ajutorul lor. 
Succesul constructorilor trebuia ex
ploatat în folosul producţiei, iar co
lectivul nostru a trecut un examen

de probitate profesională şl /de 
conştiinţă; am montat utilajele 'din 
mers, în afara programului. Zi şi 
noapte au muncit oamenii din echi
pa maistrului Nicolae Loloiu şi cei 
31) de electricieni care au făcut uni- 
găioasele racorduri de la tablouri. 
Ca să vă daţi seama de ritm, vă spun 
doar că intr-o zi şi o noapte s-au 
montat 24 de maşini. Tineretul a 
făcut curăţenia halelor şi a Împrej
muirilor lor.

— Practic, clnd aţi început pro
ducţia?

— In 26 decembrie anul trecut am 
pornit primele 6 strunguri paralele 
ia care au .Început imediat să lu
creze cu plán de producţie ucenici 
din anii II şi III, sub Îndrumarea 
maiştrilor, Restul oamenilor erau în
că pe baricadele montajelor, astfel 
că în 10 februarie ax, întreaga sec
ţie era aici, la noile locuri de pro
ducţie şi întrecerea a început din 
plin. In paralel ne-am îngrijit şi de

1 ■ . . ,   ............... ■— ...................... ......... I..—.

(Continuare în paq. a UI-al 
V. LÄSLEANU

Entuziasta întrecere 
te  a cuprins întreaga 
ţară mobilizează noi 
şi noi rezerve, de
clanşează noi iniţia
tive pentru îndeplini
rea Înainte de terme* 
a actualului cincinal.

Colectivul fabricii 
„Sticla“ din Avrig 
sporindu-şi eforturile 
pentru îndeplinirea 
angajamentelor asu
mate In cinstea Con
ferinţei Naţionale a 
partidului, a încheiat 
primele 5 luni ale

anului cu succese re
marcabile. CU PESTE 
11 LA SUTA AU 
FOST DEPĂŞIŢI A- 
TlT INDICATORII 
DE PLAN Al PRO
DUCŢIEI GLOBALE 
CIT ŞI CEI Al PRO
DUCŢIEI MARFĂ. De 
altfel, IN ACESTE 5 
LUNI S-A REALI
ZAT 47,1 LA SUTA 
DIN SARCINILE A- 
NUALE ceea ce do
vedeşte că acest har- 
nio colectiv şi-a creat 
premisele încheierii 
înainte de termen a

planului pe 1972 şi pe 
întregul - cincinal.

O atenţie deosebită 
este acordată îndepli
nirii în bune condiţii 
a sarcinilor de export. 
Faptul că PLANUL 
DE LIVRĂRI LA EX
PORT PE 5 LUNI A 
FOST DEPĂŞIT DE 
ASEMENEA CU 11 
LA SUTA justifică 
temeinicia reactuali
zării angajamentului, 
care prevede DEPĂ
ŞIREA ACESTUI IN
DICATOR CU 400 MII 
LEI VALUTĂ.

Z O O T I B T I I  M  ANGAJAU 
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0F ru n ta ş ii în  m u n că  — m în d r ia  n o a str ă

Dona ore lingă cea mai bonă ţe să to a re
„Libertatea“. Cine n-a auzit de 

această marcă? Cîţi în ţară şi In 
lume nu poartă costume din .stofe 
ţesute la această reputată între
prindere din Sibiu? Şi de cite ori 
nu ne-am gîndit, aşa intr-o doară î

oare ce mîini harnice, ce minţi 
isteţe le îmbină atît de armonios 
culorile, le dau trăinicie in r ă z 
boaiele lor de ţesut?

Şi iată-ne acum, intr-un scurt 
popas, printre harnicele ţesătoare 

de la „Liberta
tea“, căutînd să 
cunoaştem măcar 
una din zecile de 
fruntaşe • care 
muncesc aici.

Ana iVIeşu. Fe
meie de 40 de 
ani, una dintre 
óele ăiai bune 
ţesătoare din fa
brică. Din mo
destie ezită să 
răspundă la în
trebările noastre 
d^r, în eele din 
urmă, ne destăi- 
nuie cîteva „se
crete“ care. au 
dus-o şi o men
ţin de cinci ani 
consecutiv, pe po
diumul fruntaşi
lor.

— Ce înseamnă 
pentru o ţesătoa
re a fi fruntaşă?

Sectorul zootehnic al C.A.P. Ste- 
jărişul dispune d® condiţii optime. 
Dar in care unitate agricolă din ju
deţul nostru lipsesc aceste condiţii? 
Cadrul natural favorizant este doar 
condiţia necesară, nu însă şi sufici
entă pentru atingerea performanţe
lor în producţia animalieră. Deter
minante ramin hărnicia oamenilor, 
suflul de iniţiativă creatoare, inves
tiţia de efort constructiv.

— Cunoaşterea perfectă a mese
riei şi mult, m ult. , .  talent.

— Talent?
— Absolut, Şi iată de ce. Ţesă

toarele sínt retribuite în special 
după calitate. Acest indicator pre
supune să ştii să faci faţă la o 
seamă de sarcini profesionale: să 
n-ai în ţesătură fire lipsă; să ai 
grijă să scoţi firele groase; să în
treţii toate piesele de bază ale ma
şinii într-o curăţenie exemplară, 
care să le lungească viaţa cît mai 
mult (mă refer la picăr, la opri
tor, la toate celelalte); să ai grijă 
şi să sesizezi dacă umiditatea în 
secţie nu e cea corespunzătoare 
pentru fire; să foloseşti din plin 
timpul de lucru în sensul reducerii 
pe cît posibil a opririlor sau a

■ minutelor determinate de opriri. 
Nai zicem: „să fi iute ca o su
veică“.
■— Dv. personal, ieri şi azi, cîte 

Opriri aţi avut?
— Nici una.
— Asta înseamnă .. .
— . . .  înseamnă că proeedind 

aşa, lunar ţes circa 10—15 m în 
plus, iar pentru calitate iau adau
suri la salar de 200—300 lei. In

(Continuare în pag a Ul-a) 
L. VÍRGIL

Asemenea coordonate caracteri
zează colectivul — relativ micul co
lectiv — de zootehnişti de la Ste
jerişul. Conducerea unităţii s-a orien
tat spre dezvoltarea creşterii bovi
nelor pentru lapte şi pentru carne. 
Justeţea acestei orientări este de
monstrată de înseşi faptele, rezulta
tele de producţie. In urmă cu o lună, 
bilanţul realizărilor îşi înscrisese ci
fra de 121 hi lapte de vacă la „de
păşiri producţie marfă". Recentul bi
lanţ consemnează o ridicare a şta
chetei performanţelor după 5 luni de 
activitate. Filonul bogat al faptelor 
pozitive nu este un dat, ci o creaţie 
a cooperatorilor. „Păşunile unităţii 
sínt bune, dar pot şi trebuie sa fie 
şi mai bune“, au hotărit oamenii. Au 
hotărît şi au trecut la acţiune. AU 
FOST FERTILIZATE 100 HECTARE 
PAJIŞTI NATURALE CU 15 TONE 
ÎNGRĂŞĂMINTE AZOTOASE. PE 
25 HECTARE S-AU APLICAT 500 
TONE ÎNGRĂŞĂMINTE NATURALE, 
iar pe 5 hectare — îngrăşăminte na
turale lichide. Pentru îmbunătăţirea 
alimentaţiei animalelor s-a mărit su
prafaţa de terenuri ocupate cu plan
te furajere valoroase, în special tri- 
foliene. Sectorul zootehnic a contri
buit, numai în acest an, cu 4 200 în
grăşăminte naturale la fertilizarea te
renurilor. Această cifră arată atenţia 
acordată de conducerea unităţii pen
tru sporirea gradului de intensivitate 
a agriculturii ce se practică aici. 
„Dacă avem zootehnie dezvoltată pu
tem vorbi de o agricultură intensi
vă“, îi place preşedintelui Gheorghe 
Marcu să afirme-. Şi afirmaţia sa

(Continuare în pag. a 111-a) 
GH. GRÄDINARU

IN FIECARE ŞCOALA i
un a te lie r  si in lieea re  a te lie r

c ile  0 ŞCOALĂ A MUNCII
•  14 797 elevi îşi desfăşoară activitatea în atelicrele-şcoală
•  Baze temeinice ale educaţiei prin şi pentru muncă
•  Explicaţia bunei dotări tehnice a atelierelor şcolare: sprijinul 

masiv al întreprinderilor
9 Magazinul-expoziţie cu vînzare, un obiectiv necesar

Locul pe care-1 ocupă pregătirea 
tehnico-productivă în planul de învă- 
ţămtnt al şcolilor generale şi al li
ceelor de cultură generală este bine 
stabilit la ora actuală. Prin înfiinţa
rea in fiecare unitate de învăţămînt 
a atelierelor şcolare s-au pus baze 
temeinice educaţiei menite să fău
rească omul societăţii socialiste mul
tilateral dezvoltate. Cum această le
gare a învăţămîntului de practică es- 
te o problemă esenţială pentru reall- 
zarea unei instruiri eficiente de înal
tă ţinută ştiinţifică, şi avînd în vede
re că ne găsim în pragul sfîrşitului 
acestui an şcolar, am solicitat un in
terviu tovarăşului Alexandru Galea, 
inspector general la Inspectoratul şco
lar de învăţămînt.

— Tovarăşe inspector generai, 
parcurgerea programei muncii 
tehnico-productive are drept scop. 
obţinerea de către absolvenţii şco
lilor generale a unei. atestări rea
le de iniţiere profesională, care 
să-i ajute să facă pasul de la 
şcoală Ia profesie şi producţie. In 
ce măsură se poate vorbi, acum, 
la sfîrşitul anului şcolar, despre 
această atestare şi care sint cri
teriile ce au stat la baza acordării 
calificativelor pentru elevi?

— Am avut în vedere respectarea 
următoarelor principii în activitatea 
tehnico-productivă: principiul unităţii 
dintre formă şi conţinut, principiul 
teoriei aplicate, al valorificării, prin
cipiul răspunderii' individuale — res
pectiv al participării active a elevilor 
la muncă — şi principiul eficienţei şi 
perspectivei. E vorba de împletirea 
organică a activităţii instructiv-edu- 
cative cu cea productivă. Vă daţi sea- 
rpa deci că, pentru acordarea califi
cativelor şi a notelor pentru munca

desfăşurată In ateliere, profesorii 
maiştri au avut în vedere — şi aşa 
este bine — nu numai însumarea can
titativă a cunoştinţelor şi lucrările 
executate, ci şi atitudinea elevilor 
faţă de muncă, fără a pierde din ve
dere caracterul stimulativ, de atra
gere a acestora spre munca produc
tivă. Cît despre atestarea amintită, 
vreau să vă spun că de la începutul 
acestui an şcolar bilanţul realizărilor
ne indică obţinerea unor venituri de 
Ü20 000 lei, provenind numai din acti
vitatea pe care elevii şcolilor din ju
deţ au desfăşurat-o în atelierele şco
lare, în producţia industrială şi i în 
practica agricolă.

— Reuşita activităţii în ateliere 
depinde foarte mult de dotarea a- 
cestora, de sprijinul pe care intre-

(Continuare in pag. a Ii-a)
Convorbire realizată de 
ALEXANDRU GRAD
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Vacanţă 
pe ţărmul 
însorit al 

Mării Negre
Peste 12 000 de tineri din 

ţară îşi vor petrece in vara 
aceasta o parte, din vacanţă 
pe ţărmul însorit al Mării 
Negre. Pentru a le asigura 
o vacanţă plăcută, la Con
stanţa, Mamaia; Eforie 
Nord şi Eforie Sud s-au a- 
menajat tabere cu 1 600 
locuri, organizate de Biroul 
de. turţsm pentru tineret. 
Constanţa. S-au pregătit, de 
asemenea, programe de ex
cursii în staţiunile noastre 

. maritime, la monumente, 
muzee, locuri istorice şi o- 
biective economice din Do- 
brogea. Se Vor organiza, de
asemenea, vizionări de filme 
şi spectacole artistice, în- 
tîlniri cu tineri constănţeni, 
etc.

In acelaşi timp, peste 
4 000 de tineri din judeţul 
Constanţa vor pleca în vara 
aceasta în diferite tabere 
sau în excursii în locurile 
istorice şi pitoreşti din alte 
părţi ale ţării.

(Agerpres)

SITUAŢIA
efectuării praşilei a ll-a la cartofii 
de toamnă în cooperativele agri
cole, pînă la data de 6 iunie 1972

„Din Carpaţii noştri 
pînă în Alpi“

Ieri in sala din Casa albastră a 
Muzeului Brukenthal, asociaţia „A- 
micii munţilor“ din Sibiu a orga
nizat o interesantă acţiune de pro
pagandă turistică. Este vorba de 
expunerea, însoţită de diapozitive; 
prezentată de profesorul emerit 
Gustav Servatius, din Mediaş, cu 
tema: „Din Carpaţii noştri pînă în 
Alpi".

Cursuri de iniţiere 
în modelism

Casa de cultură a tineretului din 
Sibiu organizează, pe perioada de 
vacanţă a elevilor, cursuri de ini
ţiere in modelism (aeromodelism, 
racheto-modelism şi moto-mode- 
lism). Elevii şi tinerii care doresc 
să participe la aceste cursuri se 
pot înscrie la Casa de cultură a 
tineretului, zilnic între orele 8—14 
şi 16—21.

Spectacol 
de teatru

Formaţia de teatru a clubului 
„Independenţa“ prezintă astăzi la 
ora 19, în sala de festivităţi a Ca
sei armatei din Sibiu, un specta
col de teatru cu piesa „Căsnicia 
nu-i o joacă", de 1D. Serban.

Ciirele Înscrise reprezintă realizările, in procente • faţă de indicatorii pla
nificaţi, pe consilii intercooperatiste

Să fie intensificat 
ritmul întreţinerii 

culturilor

Citiji în pagina a ill-a:
CONŞTIINŢA, OPINIA, RĂSPUNDERILE NOASTRE
^^PRODUCĂTORI ü PROPRIETARI-SSs

In urma analizării situaţiei opera
tive a Direcţiei generale judeţene 
a agriculturii rezulta că în cooperati
vele Agricole pînă la data de 6 iunie 
a.c. praşila a Il-a la cartofii de toam
nă a' fost efectuată pe 77 la sută din 
suprafeţele de terenuri ocupate cu 
această cultură. în multe cooperative 
agricole, printre care Avrig, Arpaşu 
de Jos, Cirţişoara, Scoretu, Axente 
Sever, Cîrta, Micăsasa, Valea Viilor, 
Blăjel, Biertan, Şaroşu pe Tirn'avo, 
SLimnic, Marpod, Şelimbăr, Cristian, 
Orlat, Moşna ş.a. această acţiune a 
fost încheiată, creîndu-se astfel con
diţii pentru obţinerea, unor producţii 
bune.

Precipitaţiile căzute în ultimele zi
le favorizează creşterea puternică a- 
tit a plantelor de cultură cît şi a 
buruienilor. In unele unităţi există 
pericolul îmburuienării acestei cul
turi. Couiorir aceleiaşi situaţii, coo
perativele agricole din consiliile in- 
tefcooperatiste Loamneş, Ocna Sibiu.

lui, Miercurea Sibiului, Roşia, No- 
crich se prezintă cu realizări mai 
mici în această acţiune. Mai mult, 
în iooperativele agricole din Alămor, 
Armeni, Gusu şi Presaca nu s-a în
ceput praşila a If-a la cartofi, ca ur
mare a întârzierilor în efectuarea lu
crării anterioare.

Necesitatea obţinerii unor produc
ţii bune de cartofi în toate coopera
tivele agricole reclamă intensificarea 
ritmului de efectuare a praşilei a II-a. 
Este de datoria cooperatorilor, meca
nizatorilor, specialiştilor să acţioneze 
mai organizat în această perioadă, 
pentru folosirea din plin a timpului 
prielnic lucrului în cîmp. In aceste 
zile, in toate unităţile agricole sin
gura deviză a acţiunilor trebuie să 
fie: „Nici un Ian îmburuienat, toate 
culturile să fie întreţinute exemplar!" 
Acesta este răspunsul prompt al lu
crătorilor de pe ogoare angajaţi a- 
lături de toţi oamenii muncii în ma
rea întrecere socialistă,

/



Pagina 2 Tribuna Sibiului Anul V, nr. 1333

£  »  * ™ <  «  W W W  CftlVSEIWWÂR. .  st m , . .  , » » > « „ » , ,

« « i x i t a i i  r a a a a A A A A A /V W V

Semnalări-  
răspunsuri]

m Propunerea făcută de tov. 
Andrei Schobel, de a se muta cen
trala telefonică din Hoghilag 
Intr-o încăpere pusă la dispoziţie 
de către consiliul popular, a fost 
luată In considerare de către Di
recţia judeţeană de poştă şi tele
comunicaţii.

Sperăm că lucrarea a şi fost 
executată In cele mai bune con
diţii.

•  Privind cumulul de funcţii al 
profesoarei Cornelia Xlăzărescu de 
la Şcoala generală din Păuca, 
Inspectoratul şcolar judeţean Si
biu ne aduce la cunoştinţă urmă
toarele: Tov. prof. C.b. a Indé- 
plinit funcţia de bibliotecară 
timp de doi ani, fără indemniza
ţie. Din anul 1971, cresclnd nu
mărul de volume, a fost Intr-ade
văr retribuită, predînd în acelaşi 
timp şi ore de limba şi literatura 
română. In toamna acestui an tov. 
profesoară va pleca In judeţul 
Timiş pentru apropiere de soţ, iar 
In cazul că va rămlne Încă In 
Păuca se vor lua măsuri ca sar
cinile cadrelor didactice să se re
partizeze In mod echitabil.

; •  Asociaţia Judeţeană a vlnăto-
rllor şl pescarilor sportivi din Si
biu ne-a comunicat că, in oraş, 
combaterea ciorilor cu arma sau 
substanţe toxice este strict inter
zisă. Aceste acţiuni ar constitui 
infracţiuni pedepsite prin lege.

Deci membrii A.J.V.P.S. Sibiu 
nu pot lua nici o măsură In aceas
tă privinţă, iar consiliul popular 
nu are nici o altă posibilitate de 
a distruge aceşti dăunători.

•  Din discuţiile purtate cu un 
număr de 12 salariaţi de la fa-

jbrlca „Sticla" Avrig, secţia fini- 
îsaj, rezultă că normele sínt bine 
"fundamentate. Interes pentru pro
blemele producţiei există atit din 
partea conducerii întreprinderii 
cit şi a comitetului sindicatului. 
Rămîne doar ca şi cel şase munci
tori de Ia secţia finisaj, care ră- 
mtn mereu sub normă, să nu-şi 
neglijeze sarcinile ce le revin.

•  ba semnalările tov. A.S. Si- 
blanul, Direcţia comercială Sibiu 
ne răspunde:

— problema înfiinţării unul ma
gazin tehnico-sanitar In municipiul 
Sibiu este In curs da rezolvare;

— pantru articolele de sticlă so
licitate, organele In drept au luat 
măsuri să se obţină cantităţi la 
nivelul cererilor populaţiei;

— Intr-adevăr, bârnele şl lintea 
Ilpseso din comerţul sibian. In ve
derea acoperirii necesităţilor, or
ganele de resort vor avea In ve
dere propunerile făcute, Iar pen
tru viitor. s8 vor solicita cantităţi 
corespunzătoare.

V. şerb
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Să se închidă 
robinetul!

Intre clădirea Consiliului slndl-, 
oatelor şi blocul nr. 80 din str. 
Gh. Gheorghlu-Dej, apa Inundă 
drumul de acces public. Se pare 
că In cadrul căminului de apă 
un robinet este defect. Oameni 
cărora nu le este indiferentă iro
sirea apei potabile au anunţat 
secţia apă canal din cadrul între
prinderii comunale, conducerea 
I.L.L.-ului cit şi pe şeful sectoru
lui I.L.b. din cartierul Hipodrom. 
Dar nimic. De cca opt zile apa 
continuă să curgă fără rost. Oare 
cei vizaţi nu ştiu în sarcina cui 
cade această remediere? Conside
răm că ar fi cazul să ia măsuri 
urgente să se închidă robinetul 
pierderii de apă.

V.Ş.

v .
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Plenara Comitetului munici* 
Sibiu al U. T. C.pal

Ieri după-amiază, In sila fes
tivă a Casei de cultură a tinere
tului din Sibiu a ivut loc plenara 
Comitetului municipal Sibiu ni 
U.T.C. care a analizat activitate!

organiziţiilor U.T-C. privind 
educarea marxist-leninistă a ele
vilor, în lumina hotărîrilor Ple
narei C.C. al U.T.C. din 2—3 da- 
cembrie 1971.

i

0 manifestare cu 
funcţii multiple

Nu da. mult, în clădirea bibliotecii 
comunale din Sălişte şi în piaţa din 
faţa ei s-a organizat o manifestare 
culturală cu semnificaţii care depă
şesc ambianţa acţiunii în sine, des- 
chizînd perspective de interes pentru 
o sferă mult mai largă a opiniei pu
blice atente la mişcarea culturală din 
judeţ. Deosebit de complexă sub as
pectele problematicii abordate, al me
todologiei de organizare, al grupuri
lor sociale cărora li s-a adresat, pre
cum şi al forţelor care au conlucrat 
la buna ei reuşită, manifestarea a 
cuprins o dezbatere de specialitate 
în care s-au discutat diferite proble
me teoretice şi aplicative legate de 
viaţa bibliotecii ca instituţie a între
gii comune, o acţiune metodică de 
mlcrogrup şl două acţiuni de interes 
mai larg, organizate de biblioteca 
„Astra“ în colaborare cu Teatrul de 
etat şi cu Teatrul de păpuşi din Sibiu. 
Atit dezbaterea cît şi acţiunile cultu
rale propriu-zise au fost asistate de 
bibliotecarii din localităţile apropiate 
(Jina, Poiana Sibiului, Rod, Tilişca, 
Sălişte, Vale, Galeş, Fîntînele, Sibiel, 
Apoldu de Jos şi de Sus, Aciliu, 
Amnaş, Dobîrca, Miercurea Sibiului), 
care au studiat metodologic desfăşu
rarea manifestărilor, clarificîndu-şi 
o categorie largă de întrebări legate 
de formele de activitate ale bibliote
cii cu diferitele categorii de public. 
Caracterul instructiv, ştiinţific al ma
nifestării, asigurat de cadre de spe
cialitate de la biblioteca „Astra" 
(prof. loan Holhoş, directorul biblio
tecii, prof. Aurel Cotu, director ad
junct), de la centrul Sibiu al Aca
demiei R.S.R. (Eugen Onu, cercetător), 
au făcut din manifestarea de la Să
lişte un model de acţiune care va

trebui generalizat rapid la scara în
tregului judeţ.

In cadrul activităţii de mlcrogrup 
s-a prezentat, în sala de lectură a 
bibliotecii, un tip interesant de sea
ră literară, care a abordat subiectul 
„Eminescu-Goga" (expunere Eugen 
Onu, recitări Lívia Baba şi Paul Mo- 
canu, actori ai Teatrului de stat din 
Sibiu). Manifestarea a mai cuprins o 
amplă expoziţie de păpuşi, cu eroii 
cărţilor pentru copii şi tineret, des
chisă în clădirea bibliotecii de Tea
trul de păpuşi din Sibiu, expoziţie 
care a rămas mai multe zile, fiind 
vizitată de un mare număr de lo
cuitori, precum şi de cadrele şi ele
vii instituţiilor de invăţămînt din 
comuna Sălişte şi din localităţile a- 
propiate. „Experienţa aceasta, ne 
mărturisea tov. Nicolae Rodeanu, di
rectorul Teatrului de păpuşi din Si
biu, prezent la manifestare, ni se pare 
a trezi un interes foarte larg pentru 

, carte, pentru teatru, pentru cultură 
în general, ceea ce ne convinge să 
mai deschidem astfel de expoziţii şi 
în alte localităţi“.

Seara, în decor nocturn, In piaţa 
din faţa clădirii, Teatrul de păpuşi 
din Sibiu a prezentat un spectacol în 
aer liber cu Sinziana şi Pepelea, la 
care a asistat un mare număr de e- 
levi, de tineri şi virstnici, nu numai 
din Sălişte, dar şi din localităţile ve
cine. Cu toţii au aplaudat cu incîn- 
tare măiestria cu care actorii teatru
lui sibian au interpretat fermecătorul 
basm românesc.

Cum se vede, o manifestară cu 
funcţii multiple, dovedind încă o dată 
eficacitatea colaborării strînse între 
diversele instituţii şi organisme cul
turale ale judeţului.

ION ITU

% L a C is n ă d ie

A ctiv ită ţi c inem atografice
Ä intrat în practica activităţii cine

matografului din Cisnădie organizarea, 
cu sprijinul, organelor locale de partid 
şi U.T.C. şi al conducerilor şcolilor şi 
întreprinderilor din localitate, a unor 
manifestări educative menite să re
liefeze şi să potenţeze conţinutul edu
cativ al unor filme programate în a- 
cest oraş. Am reţinut cîteva intere
sante acţiuni desfăşurate în cinstea 
sărbătoririi semicentenarului U.T.C., 
folosindu-se filme inspirate de lupta 
purtată in anii ilegalităţii de către 
Partidul Comunist Român. De curind, 
la filmul ,;Puterea şi Adevărul“, au 
fost prezentate două apreciate expu
neri despre problematica filmului şi 
despre interpretarea dată de Mircea 
Albulescu rolului personajului prin
cipal, comunistul Pavel Stoian. Du
minică, sala cinematografului a găz
duit un reuşit concurs cinematografic

cu tema „Literatură şi film", cu oca
zia rulării filmului „Felix şi Otilia“, 
ecranizare a unei capodopere a lite
raturii româneşti, romanul „Enigma 
Otiliei“ de George Călinescu. Pe scena 
de concurs au fost prezenţi reprezen
tanţi ai Liceului teoretic, ai şcolii 
profesionale şi ai Liceului industrial. 
Răspunsurile excelente date întrebă
rilor puse au fost subliniate cu 
aplauze de numeroşii spectatori pre
zenţi în sală. După un baraj strîns, 
a fost desemnat cîştigător echipajul 
format din Emilia Racolţa şi Walter 
Dörling, elevi la Liceul industrial.

In planul de viitor al cinematogra
fului figurează organizarea de noi ac
ţiuni închinate Conferinţei Naţionale 
a P.C.R., zilei de 23 August şi celei 
de-a 25-a aniversări a republicii.

N. I. POPA

P ţa Gării din Sibiu

... sport...
C a m p io n a tu l  ju d e ţe a n  d e  fo tb a l

Construcţii Sibiu 
performera etapei!

După disputarea etapei a XXVIII-a, li
derul clasamentului, Textila Cisnădie, mai 
deţine doar două puncte avans fată de 
Carpati Mirsa, cu care-si continuă pa
sionantul „dialog la distantă". Perfor
mera acestei etape este echipa sibiană 
Construcţii, care a administrat liderului 
prima infrîncjere din retur. Iată pe scurt 
minicronica etapei:
Construcţii Sibiu — Textila Cisnădie 

2—0 (2—0)
După o suită d* locuri neconcludente, 

oazdele s-au impus de această dată prin 
risipă de eneroie şi realizarea unor faze 
spectaculoase. Riposta textilistilor a fost 
mai slabă decit în alte iocuri. Scorul 
este deschis de Loncearicl (în min. 25), 
care transiormă o lovitură de la 25 in 
si Sucigan (min. 42, 11 metri). Costache 
Muha a condus bine acest ioc.

Record Mediaş — Unirea Tălmăciţi
3—0 (2—0)

Victorie platonică a gazdelor, deoarece 
acestea nu mai pot evita retrogradarea.

Stăruinţa Mediaş — Sparta Mediaş 
0—1 (0—0)

Derbv-ul medieşan. după o intilnire a- 
nostă, a revenit spartanilor, prin qolul 
Înscris de Juncan.

C.F.R. Sibiu — Carpati Mirsa 0—1 (0—1)
Avind terenul suspendat, feroviarii 

si-au disnutat iocul pe terenul din Tăl- 
maciu. Gazdele .s-au distins* printr-o 
suită de ratări, in care a excelat Cretu. 
Unicul gol a fost înscris de Dulamă 
(min. 29). Corect arbitratul prestat de 
Andrei Tudor (Sibiu).

Electrica Sibiu — Metalul I.O.S.
0—1 (0—1)

Cu această Infringera, electricienii vor 
retrograda, cu toată buna comportare din 
retur. Victoria metalurgistilor este me
ritată. Autorul golului. Ciorcoveanu (min. 
39). A condus bine Nicolae Ene (Ocna 
Sibiului).

Avlntul Dtrlos — Metalurgica Sibiu 
1—0 (1—0)

Joc specific de campionat. In care în 
primul rlnd au contat punctele necesare 
gazdelor ca aerul. Cu această victorie 
Avintul mai speră in evitarea retrogra
dării. A înscris Molan (min. 19).
Flamura roşie Agnita — Voinţa Sibiu

0—3
Nenrezentind iuniorii la un Ioc oficial, 

»gazdele au pierdut cu 3—0.
GH. TOPIRCEANU

Şcoala sportivă Sibiu—Selecţionata şcolară PANCEVO 
(R.S.F. Iugoslavia) 1—0 (1—0)

După Încheierea campionatului national 
al juniorilor, în cadrul căruia si-a cîşti- 
gat dreptul de participare la turneul fi
nal, campioana de iuniori a tării, Şcoala 
sportivă Sibiu a întreprins un turneu de 
două iocuri în Iugoslavia.

In primul ioc. iuniorii sibieni au in- 
tllnit echipa de seniori F.C. Alibunar, 
lider al campionatului ligii a IlI-a, de 
care au fost învinşi cu 4—2 (2—0). Go
lurile sibienilor au fost înscrise da 
Muscă şi Munteanu. Si în următoarea 
partidă, desfăşurată In compania unei 
selecţionate şcolare, alcătuită pe scheletul echipei Dinamo Pancevo. sibienii au 
fost învinşi cu 2—1 (0—1).

Reîntorsi in tară. elevii nrof. Todoran au întîlnit, in meci revanşă, selecţionata 
şcolară Pancevo, pe care au învins-o cu 
1—0 (1—0). Golul victoriei a fost în

scris în min. 33 de Cîmpeanu. De alt
fel, sibienii s-au comportat mult mai bi
ne la Sibiu si au avut ocazia să majo
reze scorul prin Gabel, min. 25. si Mun
teanu. min. 29.

Atit în turneul Întreprins in Iugoslavia 
cît si in iocul de la Sibiu, antrenorii e- 
chipei noastre, profesorii Traian Todoran 
si Alexandru Stoian. au folosit următorul 
lot de iucători: Mutu — Mihu, Vîrlan, 
Olaru, Cotoară — Gabel. Munteanu — 
Drimbăreanu. Cîmpeanu, Muscă, Bratu. 
Au mai fost folosiţi: Gaidarii, Udrescu. 
.Vasiu, Bogdan si Mînzat.

Meciurile susţinute de echipa sibiană 
au constituit un excelent prilei de ve
rificare în vederea participării Ia turneul 
final al juniorilor, care începe in ziua 
de 18 iunie, la Ploieşti.

ILIE ÎONESCU

In fiecare şcoală
(Urmare din pag I)

prinderile economice din judeţ 
11 acordă şcolilor. Ce ne puteţi 
spune despre această colaborare?

— Comitetul judeţean de partid a 
elaborat un plan de măsuri In care 
s-au preconizat sarcinile concrete ale 
organizaţiilor de partid şi ale unită
ţilor economice care patronează şco
lile. S-a ajuns astfel ca la începutul
acestui an şcolar toate şcolile şi licee
le de cultură generală din judeţ să 
fie patronate de unităţi- economice 
(întreprinderi industriale, unităţi coo
peratiste, I.A.S.-uri, C.A.P.-uri) pre
cum şi de unele consilii populare. 
Trebuie să spunem că aceste unităţi 
şi-au îndeplinit cu cinste datoria. Ce
le 150 ateliere şcolare, cu peste 2 500 
locuri, au fost dotate cu utilaje, scule

7 IUNIE TIM PU L
1716 — A murit stolnicul Con
stantin Cantacuzino, diplomat, 
istoric şi geograf (n. 1650).
Se împlinesc 124 de ani de la 
naşterea pictorului francez Paul 
Gauguin (m. 1903).
La 7 iunie 1935 a nfurit savantul 
rus I, V. Miciurin (n. 1855).

Centrul meteorologic Sibiu comuni
că: vreme frumoasă şi călduroasă cu 
cerul variabil. Vintul va sufla slab 
din sectorul sud-estic. Temperaturile 
minime vor fi cuprinse intre 8 şi 
11 grade, iar cele maxime vor oscila 
Intre 24 şi 26 grade.

azi... azi... azi...
CINEMA

Cadru din filmul „Motodrama”, care rulează Ia cinematograful din Ocna
Sibiului

SIBIU : PACEA : Evadare din Pla
neta Maimuţelor (orele 9.00; 11,30; 
14.00; 10,30; 19.C0: 21.00); ARTA : Ma
rea drdgoste (orele 10.00; 12,00; 14.30; 
10,30; 18,30; 20.30); TINERETULUI i
Cercurile dragostei (orele 10,00; 12,00; 
14,30; 10.30; 18,30; 20.30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Micul
srăldător (orele 9 00; 11,15; 14.00; 10,30: 
19,00; 21,15); TINERETULUI: Cartierul 
veseliei (orele 10.00; 10,30; 18,30).

CISNĂDIE : POPULAR i Ultimul 
drum (orele 11,00; 10,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA : 8 MAI : Băieţi buni,
băieţi răi (orele 10,00; 10.00; 18,00 şi
20,00).

DUMBRĂVENI : 7 NOIEMBRIE i
Balada epocii de pialră (orele 18,00 şi
20.00).

COPŞA MICA: POPULAR: Artico
lul 420, seriile I şi II (orele 17.00 şi 
20.00).

OCNA SIBIULUI : Motodrama
(orele 18,00 şi 20,00).

BAZNA-BAI : Nu te întoarce (orele 
17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS : 23 AUGUST l 
Turnul de aramă (orele 18,00 şi 20,00).

TELEVIZIUNE
9,00 Deschiderea emisiunii de dimi

neaţă. Telex. 9.05 Selectiuni din emi
siunea „Promenada duminicală" (relua
re). 9,30 O viată nentru o idee: Emil 
Racovită Ireluarel. 10.00 Curs de limba 
franceză. Lecţia a 19-a. 10.30 Telecine- 
mateca centru eonii si tineret (reluare). 
„Prima lecţie“. 12,00 Telejurnal. 17,30 
Deschiderea emisiunii de după-amiază. 
Curs de limba engleză. Lecţia a 18-a 
(reluare). 18.00 Muzica — emisiune de 
actualitate muzicală. 18,25 Noutăţi cui- 
tural-artistice. 18.40 Tragerea Pronoex- 
pres. 18,50 Timn si anotimp In agricul
tură. 19.20 1 001 de seri. 19.30 Telejur
nal. 20,00 In întîrapinarea Conferinlei 
Nationale a P.C.R. si a celei de-a 25-a 
aniversări a republicii. Tara întreagă 
în întrecere. 20,20 Teiecincmatcra: 
„Jurnalul Annei Franck". Cu: Millie 
Parkins, Joseph Schildkraut, Shetlev 
Winters si Richard Bevraer. 22,40 24 de 
ore. 22,50 Campionatele europene de 
box — tineret (semifinalei. înregis
trare de la patinoarul „23 August".
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şi materiale în valoare de peste 
850 000 lei. O parte din banii cu care 
s-au procurat aceste „unelte“ au pro
venit şi din valorificarea produselor 
realizate In ateliere şi din fonduri 
de la buget. Trebuie să evidenţiem, 
pentru sprijinul acordat şcolilor, uzi
nele „Independenţa", fabrica „Liber
tatea“, uzina „Balanţa“, fabrica 
„Steaua roşie“, U.P.A.S., întreprinde
rea Electromontaj, C.E.I.L. — din 
Sibiu — Automecanica, „Vitrome- 
tan“, „Emailul roşu“ din Mediaş, 
U.M.M.N. Copşa Mică, Uzinele textile 
Cisnădie, fabrica „Firul roşu“ Tălma- 
ciu, fabricile din Agnita etc. Avem, 
de asemenea, în vedere şi faptul că 
această contribuţie a întreprinderilor 
este abia Ia început şi că, pe linia 
dotării atelierelor-şcoală şi a asigu
rării condiţiilor pentru buna funcţio
nare a acestora, mai sínt multe po
sibilităţi- Sintern, insă, convinşi că 
soluţii pentru îmbunătăţirea activită
ţii practice a elevilor se vor găsi şi 
în continuare, printr-o colaborare 
strinsă între şcoli şi întreprinderi.

— Concret, cum se face simţită 
realizarea unor produse de calita
te in atelierele şcolare şi valorifi
carea acestora în îmbunătăţirea 
bazei materiale a atelierelor?

— Noi realizăm în cadrul ateliere
lor-şcoală numeroase produse desti
nate îmbunătăţirii bazei materiale 
în unităţile de invăţămînt. Pe aceas
tă linie, Şcoala generală nr. 1 din 
Sibiu produce lenjerie pentru casele 
de copii, iar Şcoala generală nr. 17, 
din Sibiu, jucării pentru grădiniţe. 
Elevii de la Şcoala generală nr. 21, 
In colaborare cu cei de la Şcoala ge
nerală nr. 4 realizează, de asemenea, 
mese şi scaune pentru grădiniţe. Cît 
priveşte celelalte produse realizate 
In ateliere, ele vor fi valorificate prin 
magazinele care se vor deschide, In 
acest sebp, In Sibiu şi Mediaş.

— Alte noutăţi din domeniul ac
tivităţii practice a elevilor?. . .

— Pentru ca activitatea tehnico-pro- 
ductivă să se desfăşoare în condiţii şi 
mai bune, pentru perioada următoare 
am avut în vedere încadrarea tuturor 
şcolilor cu profesori-maiştri cu o pre
gătire corespunzătoare şi cu o bogată 
activitate în producţie. Urmărim ca 
fiecare şcoală generală să aibă ate
lierul său şi, prin priceperea profe
sorilor maiştri, fiecare atelier să de
vină o şcoală a muncii. Asta cu atit 
mai mult cu cit activitatea tehnico- 
productivă constituie un sprijin im
portant In orientarea şcolară fi pro
fesională a elevilor,
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I.A .S . Minime*
angajează de urgenţă:

— 3 CONTABILI PENTRU FERME. 
Condiţiile de salarizare sínt cele prevăzute de Legea 
nr. 12 şi H.C.M. 914/1968.
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Fabrica de covoare „Dumbrava“ Sibiu
angajează urgent:

— BĂRBAŢI NECALIFICAŢI. <
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I.A.S. Şura
JUDEŢUL SIBIU

ANGAJEAZĂ URGENT:
— medic veterinar la Ferma nr. 5 Şura Mică
— magaziner Ia Ferma nr. 8 Cristian
— economist Ia sectorul A.D.T. Ia sediul întreprinderii
— contabil principal la sectorul economic al I.A.S. 
Studii şi salarizare conform H.C.M. 914/1968 şi Legea 
nr. 12/1971.
Informaţii suplimentare la biroul personal al I.A.S., 
telefon 39. /
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AGROCOOP Sibiu
Piaţa 6 Martie 11, telefon 1 48 26

OFERĂ SPRE VÎNZARE, pe bază de comenzi ferme 
sau numerar către întreprinderi sau populaţie, orice i 
cantitate de:

— MĂTURI NUIELE
— OBEZI DE CAR
— SPIŢE ROŢI CAR
— OIŞTI DE CAR
— ROŢI CAR (fără fier)

RĂSPUNDEM DE CALITATE !
A W M W V A V A W A V .V A V A V .V .’.V .W .V .W A V A 'iV AJ

Grupul întreprinderilor industriei 
de accesorii pentru industria

uşoară Sibiu
(FOST „FLAMURA ROŞIE“) 

str. Rîului nr. 33
ANGAJEAZĂ:

— ingineri tehnologia construcţiilor de maşini
— ingineri mecanici textilişti, cu o vechime în 

producţie de cel puţin 5 ani.

Fabrica de bere-amidon
Sibiu

ANGAJEAZĂ:
I — tîmplari

— lăcătuşi mecanici întreţinere, 
categoriile 4—6

— zidari
— strungari
— electricieni
— muncitori necalificaţi.

Informaţii suplimentare la compartimentul personal- 
învăţămînt, str. Fabricii nr. 2.

Uzina de piese auto Sibiu
angajează de urgenţă :

— strungari
— frezori
— rectificatori
— sculeri — matriţeri
— lăcătuşi
— forjori
— muncitori necalificaţi.

De asemenea mai angajează meseriaşi de înaltă cali
ficare pentru secţiile sculărie şi autodotări.

Salarizarea se face în acord.
Si aBBIMMWIf l

publicitate
Pierdut legitimaţie nr. 26, pe nu

mele Stoica Servian, eliberată de „Vi- 
trometan" Mediaş. O declar nulă.

Pierdut legitimaţie I.T.S. nr. 48, pe 
numele Albu loan. O declar nulă.

Vind convenabil Wartburg Lux 312, 
stare excepţională. Sibiu, str, Pandu* 
riiog ar, ^

Vind Dacia 1300. Telefon 1 II
Cumpăr presă injectat plasti

biu, telefon 2 30 57.

Vind motocicletă Jawa 17* 
Sibiu, str. Coşbuc 4.

Caut femeie ajutor In casă, ] 
Informaţii ţelefod I17ŞJ,
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ÍN  ENTUZIASTA ÎNTRECERE SOCIALISTĂ A TĂRII

CONŞTIINŢA, OPINIA, RĂSPUNDERILE NOASTRE
in dubl a
calitate de

<' ’'-JL ' î ai avariei
nationale

Antrenarea tuturor cadrelor şi folosirea experienţei 
cîşţigaţe la fiecare loc de muncă, CĂI PE CARE

Organizarea ştiinţifică a producţiei 
şi a muncii se poafe afirma ca un factor 

şi mai activ al creşterii econom ice!
Cînd, la Conferinţa Naţională a P.C.R. din de

cembrie 1967, tovarăşul NICOLAE CEALJŞESCU 
arăta că: „ ...sa rc in i de mare răspundere îi revin 
întreprinderii în organizarea ştiinţifică a produc
ţiei şi a muncii — problemă fundamentală a 
progresului întregii noastre economii“. întreaga 
suflare românească înţelegea că ne găsim la în
ceputul unui drum nou, cel mai sigur şi cel mai 
bun în cursa către perfecţionare şi eficienţă. Ne 
aflăm acum în pragul unei alte Conferinţe Na
ţionale, eveniment de maximă însemnătate în 
viaţa poporului nostru, ce va constitui un prilej 
de lucidă şi exigentă analiză a tot ceea ce am 
înfăptuit şi înfăptuim dintre obiectivele propuse. 
O privire retrospectivă în domeniul organizării 
ne îndeamnă să conchidem că acţiunea declan
şată în ’67 a condus la valorificarea unor impor- 
tante r ezerve existente în toate r amurile econo- 
miei naţionale şi a determinat o preocupare spo
rită pentru îmbunătăţirea stilului şi metodelor 
de conducere. Putem spune că rezultatele bune 
obţinute, concretizate în importante sporuri do 
producţie globală, în creşterea productivităţii 
muncii şi a beneficiilor, au demonstrat eficacita
tea deosebită a organizării pe baze ştiinţifice a 
producţiei şi a muncii.

Astăzi este unanim: recunoscut că gradul de 
valorificare a potenţialului tehnic, economic şi 
uman al unei întreprinderi, concretizarea efortu
rilor colectivului în rezultate superioare, bunul 
mers şi progresul ei continuu depind în mare 
măsură de felul cum este condusă întreprinderea 
respectivă.

In actualele condiţii, cînd în economie pri
mează dezvoltarea intensivă, cînd gradul de teh
nicitate şi complexitate a producţiei cresc inco
mensurabil faţă de trecut, cînd sporirea eficienţei 
este un imperativ pentru fiecare unitate econo
mică, cînd întreprinderile au căpătat competenţe 
sporite, conducerea lor se poate efectua numai 
pe baza unei concepţii ştiinţifice, a unei viziuni

noi. Nevoia de organizare este şi va rămîne preg
nantă în toate domeniile producţiei materiale. 
Problema se ridică însă sub aspectul condiţiilor 
în care are loc valorificarea din ce în ce mai 
completă a tuturor posibilităţilor pe care le oferă 
organizarea ştiinţifică. In această privinţă, viaţa 
a dovedit de fiecare dată că noul se dezvoltă 
relativ repede odată cu lărgirea domeniului 
cunoaşterii lui de către toţi aceia care au o 
legătură directă sau indirectă cu problemele res
pective. Or, în domeniul organizării, sfera celor 
care vin în contact cu ea este extrem de largă; 
practic îi cuprinde pe toţi cei angajaţi în activi
tatea productivă — de la muncitorul obişnuit, 
pînă la cadrele de conducere de vîrf. Intr-un 
asemenea angrenaj complex este firesc ca re
zultatele să se măsoare cu un etalon superior şi 
ca rezervele potenţiale să fie socotite, mai mult 
decît în orice alt domeniu, practic nelimitate. 
Este motivul principal pentru care în dezbaterea 
pe această temă organizată de redacţia ziarului 
nostru şi Cabinetul judeţean pentru organizarea 
ştiinţifică a producţiei şi a muncii, cu partici
parea unor specialişti în organizare din cîteva 
întreprinderi sibiene, am urmărit nu numai evi
denţierea unor progrese, incontestabile după cum 
am afirmat mai sus, dar, mai ales sondarea posi
bilităţilor de a avansa cu obiectivele şi exigen
ţele, de a delimita riguros şi elimina asperităţile 
diverse care frînează afirmarea organizării ca un 
factor activ, dinamic al creşterii economice.

Au participat:
ing. loan Giurculete, de la Uzina mecanică Sibiu 
ing. Corneliu Godeanu, de la uzina „Indepen

denţa Sibiu
ing. Nicolae Popescu, de la U.P.A.S.
ing. Friedrich Teutsch, de la uzina „Balanţa“

Sibiu
Ing. Vergică Vladu, de la uzina „Independenţa“

Sibiu.

Ine. F. DEUTSCH. Faptul că or
ganizarea ştiinţifică este esenţială 
pentru progres şi dezvoltare, mi sa 
para a fi un adevăr fundamentali 
faptul că aportul ei nu se ridică în
totdeauna fa nivelul cerinţelor este 
t> realitate incontestabilă de natură 
să ne pună pe gînduri. De unde ar 
trebui să pornim? Cred că de la ră
dăcină, adică de la organizarea or
ganizării, sau, mai corect spus, a 
structurii sale organizatorice. Atîta 
vreme cit nomenclatoarele şi orga
nigramele vor cuprinde sub aceeaşi 
acoladă organizarea, normarea şi sa
larizarea, realizările vor fi iniime, 
eforturile se vor dispersa înclinînd, 
firesc, către problemele mai acute, 
mai presante, cum sínt cele de nor
mare bunăoară. Este situaţia din u- 
tina noastră! Intervine apoi însuşi 
numărul restrîns de cadre din acest 
sector (4 la noi!) şi structura lui ne
corespunzătoare. Mi se pare extrem 
de dificil să abordezi probleme com
plexe, de perspectivă, cum ar fi in
formatica sau programarea, doar cu 
4 oameni şi fără să dispui de eco
nomişti sau matematicieni. Optica ce 
•-a tmpămîntenit în cele mai multe 
din întreprinderile noastre pare să 
te  subordoneze unui principiu cu to
tul depăşit: acela că specialistul bun 
este mai util în serviciile tehnice, în 
confruntarea directă cu obiectivele 
planului tehnic, decit în organizare.

Evident, chiar şi în condiţiile pre
zentate, nu putem spune că nu a- 
vem unele realizări foarte utile pro
ducţiei, Am sesizat Insă în primul 
rind anomaliile pentru că îndărătul 
lor stă zăvorită o imensă rezervă de 
creştere, şi multiple posibilităţi de 
afirmare a organizării, ca un instru
ment util, eficient. Planul de studii 
de organizare din acest an a cu
prins iniţial 11 studii, pe măsura a- 
paritiei unor probleme noi, numărul 
lor crescind la 14. S-a pus, de pil
dă, problema realizării braţelor de 
presiune la exporti am întocmit în 
acest scop un studiu detaliat asupra 
capacităţilor, suprafeţelor de produc.

, tie şi obiectivul a fost realizat. îm 
preună cu tehnologul şef am finalizat 
apoi un studiu privind dezvoltarea 
sculăriei, necesar pentru noua sec
ţie de elemente hidropneumatice. In 
urma unui schimb de experienţă 
la „Independenţa“ am adoptat debi
tarea. centralizată a materialelor. A- 
poi, am abordat probleme privind 
determinarea loturilor optime de fa
bricaţie, transportul intern, autouti- 
lările, însuşirea metodei graficelor 
reţea în planificarea activităţilor ş . a .  
Confruntat cu nevoile stringente aie 
producţiei se poate aprecia că ser- 
riciul de organizare a răspuns mul- 
)|imitor.

Rămin însă Inabordabile, aşa cum 
»puneam, problemele de greutate şl 
perspectivă şi cu siguranţă uzina va 
resimţi tn viitorul apropiat această 
lacună.

Cit priveşte aplicarea studiilor de 
organizare, inevitabil se manifestă 
unele asperităţi. Am putea să na 
consolăm cu gîndul că orice lucru 
nou „prinde“ mai greu. Dar e sufici
ent? Mai importantă mi se pare a ii 
depistarea cauzelor ce facilitează a- 
cest lucru şi Înlăturarea lor. In ul
timă instanţă, consider că serviciul 
de organizare nu reuşeşte întotdeau
na să demonstreze convingător con
ducerii uzinei elicacitatea şi avanta
jele unui studiu pe cale de a li apli
cat. De aici, reticenţe, neîncre
dere. ..

In fine, referindu-mă la activitatea 
cabinetului nostru judeţean de or
ganizare, apreciez că in ultima vre
me ea s-a îmbunătăţit simţitor. Tre
buie să simţim mai aproape de noi 
acest organism, să-l folosim ca pe un 
mijloc de a ne cunoaşte, de a învăţa 
unii de la alţii, de a generaliza ex
perienţele pozitive.

Ing. N. POPESCU. Aportul com
partimentului de organizare în evolu
ţia spectaculoasă, i-aş zice, a 
U.P.A.S.-ului din ultimii ani, este o 
realitate de netăgăduit şi ea se ma
nifestă nu numai sub forma statis
tică, dar şi pe plan moral. Nu asu
pra realizărilor intenţionez însă să 
insist, ci asupra a ceea ce a îngrădit 
amploarea lor. Personal, consider că 
structura compartimentelor de orga
nizare, aşa cum a fost ea concepută 
după Conferinţa Naţională a P.C.R. 
din 1967, nu mai este astăzi cores
punzătoare. Să mă explic: se ştie că 
în atribuţiile serviciului intră trei 
laturi — organizarea conducerii, or
ganizarea producţiei şi organizarea 
muncii.

S-a crezut — cel puţin la noi aşa 
s-a lntîmplat — că prin înfiinţarea 
acestor servicii, cele trei atribuţii le 
revin „In exclusivitate“ şi toate cele
lalte compartimente din uzină sínt 
absolvite de grijă. Or, organizarea 
producţiei presupune includerea sub 
aceeaşi acoladă a întregii activităţi 
uzinale, începind cu concepţia şi 
siirşlnd cu urmărirea şi realizarea 
producţiei.

O organizare care vine In urma 
producţiei nu mai este organizare 
ştiinţifică, ci pur şi simplu un trans
plant de organizare, o practică ine
ficace de a astupa nişte „găuri* scă
pate altora! Imaginaţi-vă situaţia In 
care, după proiectarea unui întreg 
flux, sínt chemat eu, organizatorul 
să fac şi să aplic un studiu de ergo
nomie! (în treacăt fie spus, nici un 
studiu tehnico-economic nu prevede 
în prezent un capitol de probleme 
de organizare şi asta pare să nu de
ranjeze pe nimeni!). In aceste con
diţii este firesc ca organizatorii să 
nu fie satisfăcuţi pa deplin de re
zultatele muncii lor şi să se găseas
că uneori catalogaţi pe nedrept ca 
nişte oameni ce se învîrt prin sfera 
nu ştiu căror concepţii folozofice.

Eu cred, de asemenea, că pentru 
compartimentele de organizare tre
buie să se delimiteze precis nişte ac
tivităţi, altminteri ele riscă să se îm
povăreze cu o sumedenie de sarcini, 
de la organizarea locului de muncă 
pînă la elaborarea unor prognoze da 
dezvoltare pînă tn anul 1990.

Aplicarea studiilor de organizare 
.— alt capitol important al activităţii 
noastre — comportă alte discuţii. In 
esenţă, consider că lacuna principală 
constă tn faptul că după aprobarea 
studiilor In consiliul tehnico-ştiin- 
ţific, nu se mai ştie cine răspunde 
de finalizarea lor. Organizatorul, ca 
autor al studiului, poate acorda In 
continuare asistenta tehnică, dar cui 
revine sarcina escaladării diverselor 
aspecte de natură financiară, de asi
gurare a bazei materiale?

Iată numai cîteva chestiuni care, 
analizate ou răspundere, cu dorinţa 
fermă de a învinge dificultăţile, pot 
îmbogăţi organizarea cu acele ele
mente indispensabile atingerii rolului 
ce i-a fost atribuit de conducerea de 
partid şi de stat.

ING. V. VLADU. Activitatea de or
ganizare ştiinţifică a producţiei şi 
â muncii in uzina „Independenţa“ 
s-a înscris pe un diapazon foarte 
larg, rezultatele fiind, evident, con
sistente. Am demarat tn perioada 
1967—1969 cu probleme de organi
zare a producţiei, iar din 1970 am 
abordat domeniul conducerii şi sis
temului informaţional. Conducerea 
uzinei, întotdeauna receptivă la pro
blemele de organizare, ne-a sugerat 
acest domeniu, în contextul efortu
rilor mari pe care le presupune in 
acest cincinal dublarea sarcinilor de 
plan.

Am reuşit să creăm recent un pu
ternic serviciu de informatică, înca
drat cu ingineri, economişti şi ma
tematicieni pregătiţi în diverse 
cursuri de specializare. Dispunînd de 
această bază, >am încheiat contracte 
de colaborare cu centrele de calcul 
din Cluj şi Braşov, rezolvînd două 
probleme foarte complexe: stabilirea 
necesarului de materiale pentru pla
nul de producţie, gestionarea lor şi 
activitatea contabilă-financiară le
gată de această activitate şi — cea 
de-a doua — realizarea fluxului in
formaţional pentru angajarea pla
nului de producţie în funcţie de ca
pacităţile de producţie ale uzinei.

Evident, o apreciere lucidă >i si
tuaţiei ne determină să scoatem în 
prim-plan şi cîteva dificultăţi pe 
care le resimţim adeseori. Cu tqate 
progresele realizate în Informatică, 
sintern încă foarte anemic sprijiniţi 
în dotarea corespunzătoare cu apa
ratură de prelucrare a datelor şl 
transmiterea lor la calculator* A- 
ceastă situaţie duce la compromi
suri păgubitoare pentru noi, întruclt 
încheierea unor contracte cu cen
trele de calcul este însoţită de ce

rerea de închiriere a maşinilor de 
prelucrare primară a datelor şi de
folosire a personalului respectiv. A- 
ceasti fără îndoială, costă. . .

Ing. C. GODEANU. Aş vrea să 
adaug că şi la noi aplicarea studii
lor întîmpină o serie de obstrucţii 
la beneficiar (secţiile); cred că ele 
se datorează în principal necunoiş- 
terii faptului că finalizarea unui 
studiu de organizare are o eficien
ţă de circa 2,5 ori mai mare ca efi
cienta unei noi investiţii-

Referitor la remarca tovarăşului 
ing. Teutsch, privind pretinsa penu
rie de organizatori, aş dori să răs
pund cu prezentarea situaţiei con
crete din uzina noastră: nu am con
ceput nici o clipă studiile de orga
nizare domeniu .tabu“ pentru spe- 
cialiştii din celelalte compartimente. 
Dimpotrivă, ei au fost atraşi în a- 
ceastă acţiune de cita ori a fost ne
voie. în  acest context, serviciul de 
organizare a producţiei a devenit 
ceea ce trebuie de fapt să fie: un 
veritabil stat major al conducerii 
uzinei pentru rezolvarea unor pro
bleme stringente, un compartiment 
de metodologie şi asistenţă tehnică 
specializată pentru toate celelalte 
sectoare.

Aş vrea să ating, măcar tangen
ţial, o problemă des vehiculată 
printre organizatori — aceea a re 
ceptivităţii conducătorilor de între
prinderi faţă de organizare. Se sus
ţine că, uneori, o parte dintre a- 
ceştia manifestă o exagerată circum
specţie faţă de ceea ce e nou, fun
damental deosebit de idei sau pro
cedee. „cu stagiu“. Experienţa mă 
determină să afirm că orice condu
cător, oricit de refractar la nou ar 
li el, nu poate rămîne insensibil la 
o soluţie cu eficienţă certă, palpabi
lă. Este de datoria noastră deci, de 
a lăsa la o părte literatura lipsită 
de argumentele practicii, de a abor
da toate problemele din unghiul 
maximei eficienţe. In acest mod or
ganizarea se va afirma ca un factor 
hotărîtor şi indispensabil în produc
ţie, cîştigînd implicit în prestigiu.

In legătură cu progresele din do

meniul informaticii, nu este lipsit de 
Interes să arăt că ele sínt însoţite 
de o serie de dificultăţi pe care ni 
Ie creează I.R.U.C.-ul. Ele constau în 
întîrzierai cu care unititea respec
tivă recepţionează apelurile noastre 
plivind punerea în funcţiune a unor 
aparate, şi, în general, în lipsa de 
receptivitate la unele problema pre
sante pentru uzina noastră. Ne con
siderăm, de aceea, îndreptăţiţi să 
solicităm constituirea pe lingă uzi
nă a unui punct fix de asistenţă teh
nică pentru repararea într-un timp 
scurt a maşinilor şi punerea lor ra
pidă în funcţiune.

Ing. I. GIURCULETE. Începind cu 
anul 1967, activitatea complexă de 
organizare ştiinţifică a producţiei şi 
muncii s-a desfăşurat în uzina noas-
tra pe colective de specialişti. Am 
pornit de la prem isi că un singur 
serviciu nu poate cuprinde această 
activitate care, în fond, se traduce 
in preocupări de ansamblu, obliga
torii deopotrivă pentru şeful da 
echipă şi pentru conducătorul de 
unitate. In aceste condiţii, serviciul 
de organizare dintr-o întreprindere 
devine, în mod firesc, un organ de 
sensibilizare şi de antrenare a  spe
cialiştilor. De aceea, nimic nu este 
mai greu decît să fii un ,bun specia
list in organizare, adică un om 
foarte iniţiat, bine documentat şi 
policalificat.

Un bilanţ succint al activităţii 
noastre reliefează unele succese re  
marcabile în domeniul programării 
şi urmăririi producţiei, îmbunătă
ţirii evidenţei tehnico-operative, al 
transportului intern, dar şi unele 
minusuri avidente mai ales în pri
vinţa creării sistemului informaţio
nal

Consider hotărîtor aportul Cabi
netului judeţean pentru organizarea 
ştiinţifică a producţiei şi a muncii 
în dirijarea eforturilor serviciilor 
de organizare din întreprinderi spre 
cele mai importante obiective, în 
Imprimarea unui climat propice cău
tărilor novatoare şi schimbului rod
nic de idei şi experienţă la nivelul 
uzinelor.

La capătul unor discuţii care au abordat dintr-o multitudine de 
unghiuri, după părerea noastră, problema perfecţionării organi
zării în activitatea economică, se impun a fi reţinute în arsenalul 
de idei şi mijloace ce pot deschide organizării perspectiva autode- 
păşirii şi devansării propriilor sale obiective, cîteva chestiuni către 
care par să fi înclinat în unanimitate opiniile exprimate în cadrul 
mesei noastre rotunde.

O începem cu constatarea că tematica de lucru abordată pînă 
in prezent a fost foarte diversă, fapt datorat nevoilor curente din 
unităţi, dar şi insuficientei orientări şi îndrumări din partea foru
rilor tutelare de specialitate. Diversitatea manifestată în preocu
pări de către serviciile de organizare a avut meritul de a fi rezol
vat totuşi o serie de probleme stringente în unităţi, dar a înde
părtat în acest fel organizarea de obiectivele sale fundamentale,

9 în contextul sarcinilor economice actuale şi al experienţei 
cristalizate pînă în prezent, apreciem că activitatea de organizare 
trebuie orientată spre domenii specifice, delimitînd riguros tema
tica de studiu, separînd astfel activitatea serviciilor de organizare 
de activităţile curente de organizare care rămin atribuţii perma
nente de serviciu ale tuturor compartimentelor din unităţi.

Eliminarea „grefelor de organizare“, aşa cum se practică în 
prezent, impune necesitatea de a se elabora cu anticipaţie studii 
complexe de organizare, ale căror prevederi să fie apoi incluse 
în studiile tehnico-economice de dezvoltare a unităţilor economice.

9 Aplicarea în întreprinderi a studiilor de organizare elaborate 
şi aprobate, întimpină o serie de greutăţi din partea celor cărora 
le sínt adresate. Circumspecţiei şi comodităţii acestora li se adaugă 
in unele cazuri şi faptul că prezentarea studiului şi calculul de 
eficienţă nu au fost suficient de convingătoare atît pentru con
ducătorii unităţii cit şi pentru beneficiarii lucrării. Credem că 
acesta este elementul esenţial ce trebuie luat în consideraţie de 
către organizatori, în activitatea viitoare,

•  La întrebarea dacă avem suficiente cadre de organizatori şi 
bine pregătite, răspunsul nu poate fi decît următorul: organizatori 
trebuie să se considere toţi salariaţii dintr-o unitate, fiecare avînd 
sarcini şi obligaţii reglementate în acest domeniu.

Cadrelor de organizatori din serviciile de organizare le revine 
obligaţia abordării şi soluţionării unor probleme de interes major 
din viaţa unităţilor, probleme care privesc îndeosebi dezvoltarea 
în perspectivă a acestora.

9 înfiinţarea Cabinetului judeţean de organizare a producţiei 
şi a muncii răspunde unor necesităţi ce se situează pe două pla
nuri de activitate: pe de o parte, înlesnirea unor contacte între 
cadrele de specialişti, facilitarea schimburilor valoroase de ex
perienţă, îndrumarea şi coordonarea activităţii compartimentelor 
de organizare din unităţi; pe de altă parte, încheierea unor con
tracte cu unităţile economice, cărora li se oferă astfel soluţii şi 
asistenţă în rezolvarea unor probleme de organizare, valorificîn'’ 
eficient experienţa unor specialişti din alte unităţi.

ing. EMIL DAVID
ing. CONSTANTIN ILIÉ

directorul Cabinetului judeţean 
pentru organizarea ştiinţifică 

a producţiei şi a muncii

„Oamenii noştri 
au mîini de aur“

\Utmare din paq. I)
oameni: 26 au următ Un curs do 
scurtă durată şi acum lucrează pe 
maşini, cei peste 18 ani în trei 
schimburi. Nu vă mai spun că avem 
şi multe fete, care dovedesc o pri
cepere nebănuită. Pe strungurile re
volver, unde confecţionăm piese pen
tru complexul de perforare minier, 
fetele acestea inimoase, unele încă 
eleve la Şcoala profesională, au ob-, 
ţinut o reducere a timpului de pre
lucrare, fată de strungurile univer
sale, cu 12 la sută. Apoi au fost pu
se în funcţiune şi strunguri frontale 
cu comandă-program, la care se e- 
fectuează 4—5 operaţii simultan, ceea 
ce a ridicat randamentul de fabricare 
a numeroase repere.

— Ce v-aţi propus să obţineţi in 
cinstea Conferinţei Naţionale a par
tidului şi ce rezultate aţi obţinut 
pînă acum?

— Am hotărît să realizăm pînă in 
ziua conferinţei o producţie marfă 
suplimentară în valoare de 1,2 mili
oane lei. In cinci luni am obţinut la 
acest indicator un plus de 750 000 
lei. Dar angajamentul va fi îndeplinit 
şi depăşit, căci lucrăm de zor la une
le subansamble necesare unui trans
portor cu clrlige, precum şi la 100 
m 1 lanţ agricol destinat combinelor 
de recoltat cereale. în iunie le vom 
livra, cu mult tn avans, be
neficiarilor.

— Care este temelia performanţe
lor ce intenţionaţi să le obţineţi prin 
aceste devansări de produse?

— Tehnologia modernă de care 
dispunem — ca utilaje şi flux — şi 
performanţele oamenilor aflaţi in 
întrecere. Pot să vă spun că unul 
dintre fruntaşi, Constantin Onescu, 
lucrînd la două strunguri frontale a 
redus timpul de realizare a unor 
piese de la 32 minute la 12 minute. 
Un adevărat record. Apoi că loan

Cruţ a atins depăşiri la strungurile 
universale de pînă la 30 la sută pes
te prevederile normativului; patru 
fete ce lucrează la 4 strunguri re
volver, sub îndrumarea lui Octavian 
Sărac, ating performanţele veterani
lor; schimbul II, în ansamblu, este 
la nivelul schimbului I, iar schimbul 
III, la strunguri, este la parametrii 
celorlalte două. Vedeţi? Oamenii 
noştri au mîini de aur.

— Cu ce cheltuieli se obţine pro
ducţia dv.?

— Dacă luăm în calcul costul unei 
producţii de 1 000 lei, oamenii noş
tri se vădesc buni gospodari. Intr-un 
trimestru costurile planificate la 
1 000 lei producţie au fost reduse cu 
11,6 lei la uneltele pneumatice şi cu 
11,3 lei la lanţurile cu role. Apoi s-a 
anunţat vestea convocării Conferin
ţei Naţionale. întrecerea a devenit 
mai ardentă. Costurile au scăzut şi 
ele vertiginos sub plan, In luna tre
cută cu 84,2 la uneltele pneumatice 
şi cu 97,7 la lanţurile cu role. De aici 
marea eficienţă a producţiei pe care 
o realizăm. De aici şi mîndria Între
gului colectiv, hotărît să cinstească 
Conferinţa Naţională a partidului cu 
noi succese.

*
810 oameni numără secţia al cărei 

şef este tînărul inginer Mihai Cos tea. 
Dintre ei, mai mult de jumătate sint 
tineri, care au îmbrăţişat profesii de 
mari satisfacţii, care găsesc aici 
împlinirea unor visuri temerare, 
care-şi clădesc aici un viitor 
luminos. Căci tinerii aceştia, toţi la 
un loc şi fiecare în parte, au miini 
de aur. Dar nu pot Încheia fără să 
spun că, în tot ceea ce fac, o parte 
din performantele lor, din izbînzile 
lor însumează şi munca nobilă, de 
zi cu zi, atentă şi plină de grijă a 
vîrstnicilor, a comuniştilor. Poate şi 
de aceea colectivul întreg cucereşte 
in producţie victorie după victorie.

Două ore lingă cea mai 
bună ţesătoare

(Urmare din pag. î)

nici o lună n-am avut penalizări 
pentru calitate.

— Văd că lucraţi la 4 războaie. 
Puteţi lucra şi la mai multe?

— Absolut. Pentru unele arti
cole lucrez la 6 războaie . . .  Paralel 
cu munca ce o depun mă ocup 
de viitoarele ţesătoare. Am îndră
git nespus activitatea aceasta de 
educatoare la locul de muncă. Pînă 
acum au trecut prin mina mea 
15 tinere fete şi toate au ajuns 
ţesătoare fruntaşe. Nu numai aici 
la noi ci şi la „Argeşana“ Piteşti, 
la „Tîmava“ Mediaş şi în alte 
părţi. Chiar ieri a dat examen, de 
practică, la războaiele mele o a ltă : 
elevă: Ioana Micu. Parcă eram eu în 
faţa profesorului; eram atit de, 
emoţionată pentru „eleva mea“! A- 
trecut examenul cu succes, iar,, 
bucuria ei a fost şi bucuria mea/ 
Poţi avea satisfacţii mai mari de
cit să vezi că eşti util colectivului, 
societăţii?! Dar, să vă împărtăşesc 
o altă satisfacţie recentă: am luat 
parte la Consfătuirea pe ţară a 
inginerilor şi tehnicienilor, a ca
drelor din industrie. Mi-au rămas 
adine încrustate în suflet cuvintele 
de îndemn ale secretarului general 
al partidului, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, de a ridica întreaga ac
tivitate productivă, economică pe 
trepte şi mai înalte. M-am întors 
acasă hotărîtă să fiu, ca orice co
munist, pildă vie pentru tovarăşii 
mei de muncă, pentru tinerii din 
Întreprinderea noastră. Şi cum 
Oonferinţa Naţională constituie un 
eveniment de seamă în viaţa pa
triei, m-am angajat şi eu să-mi 
aduc modesta contribuţie prin ridi
carea şi mai mult a ştachetei cali
tăţii, a randamentului maşinilor.

— Ce şi-a propus colectivul In 
vederea acestui eveniment? ‘

— Obiective majore, pe care le 
vom îndeplini cu hotărire, cu pa
siune, cu mîndrda caracteristică 
muncitorilor de azi: 17 milioane 
peste plan la producţia globală — 
în loc de 10 milioane cit ne-am 
angajat iniţial; 12 milioane la pro
ducţia marfă (în loc de 5 milioane),
2 milioane de lei beneficii. Ca pro
ducţie fizică: 15 000 m p ţesături 
şi 35 000 m p vatelină pentru ta
piserii. Le vom realiza şi, după 
părerea mea, chiar le vom depăşi 
dacă ne gîndim că in cinci luni 
am obţinut succese pe măsura hăr
niciei întregului colectiv.

— Le cunoaşteţi?
— Da. 12 milioane la producţia 

globală, 4,2 milioane la producţia 
marfă. Adică s-au fabricat In plus 
multi, mulţi metri stofe de lină 
şi o însemnată cantitate de va
telină.

— între oare „multi, multi metri* 
sínt ţesuţi chiar de dv.. . .  Mai a- 
veţi vreo bucurie pe oare doriţi 
să mi-o împărtăşiţi?

— Una aflată chiar azil anul a- 
cesta plec cu familia la odihnă pe/ 
Coasta Dalmaţiei ia Iugoslavia. 
Pînă atunci vreau să-mi. dau con
tribuţia ca secţia în care lucrez, 
distinsă cu diploma de fruntaşă pe 
1970 şi 1971,- să-şi menţină titlul 
şi pe 1972. întrecerea e dirză, dar. 
noi, ţesătoarele, nu ne dăm bă
tute . . .

In secţie, în curtea fabricii, pa- 
nouri de onoare cu chipurile frun
taşilor. Intre ei Ana Meşu îşi ocu
pă locul de cîţiva ani. Prlvindu-i, 
nu putem să încheiem decit cu cu
vintele înscrise chiar acolo, pe pa
nouri: „Cinste lor“.

Zootehniştiî 
sint angajaţi in marea 
bătălie a performan

ţelor economice
(Urmare din pag. 1)

sintetizează o experienţă practică va
loroasă. Şeptelul se află pe mîini 
bune. Oameni ca Petru Cismaş, Iosif 
Buta, Traian Florea şi alţii, din Ste- 
jărişul, sau Gheorghe Vaida, Emil 
Chiru, Dumitru Vintza, Elena Bardaş 
şi alţii, din Iacobeni, sint mîndria 
colectivului. Lor şi altora ca ei li se 
datoresc multiplele şi semnificativele 
realizări ale sectorului zootehnic. 
Sarcinile şi angajamentele pe care 
şi le-au asumat nu sîht nici mici şi 
nici uşor de îndeplinit. Dar hotă- 
rîrea oamenilor este pentru autode- 
păşire. Recent, comuniştii de la Ste- 
jărişul au reanalizat potenţialul pro
ductiv al unităţii. Concluzia? „Dis
punem încă de posibilităţi pentru 
sporirea producţiei“, au hotărît în
tr-un consens unanim. „Suplimentar 
vom livra statului încă 200 hi lapte 
de vacă“, s-au angajat comuniştii. 
Bilanţul veniturilor pe 5 luni arată 
că sectorul zootehnic şi-a înscris 
35 000 lei la depăşiri. „VOM MAI 
OBŢINE ÎNCĂ 50 000 LEI IN PLUS 
DIN ACEST SECTOR", au reafirmat 
comuniştii.

Angajamente!» d*vln fapt«. Rea-

menajarea taberelor de vară a fost 
o acţiune. Îmbunătăţirea condiţiilor 
de alimentaţie a ^eptelului — altă 
acţiune. întărirea disciplinei In mun
că şi sporirea gradului de responsabi
litate a fiecăruia faţă de sarcinile În
credinţate — o altă acţiune. Rezul
tanta acestora? ZILNIC SE OBŢINE 
O PRODUCŢIE DE 7 LITRI LAPTE 
DE LA FIECARE VACĂ FURAJATĂ. 
Zilnic SE REALIZEAZĂ UN SPOR ÎN 
GREUTATE DE CCA 1—1,2 KG PEN
TRU FIECARE TAURAŞ aflat în re
gim de îngrăşare. Zilnic se înregis
trează mii de lei venituri din zoo
tehnie.

Timpul a devenit aliat de nădejde 
al hărniciei. Fiecare zi înseamnă noi 
paşi siguri pe calea întăririi econo
mice. Fiecare săptămînă — o nouă 
treaptă spre mai bine, mai mult, mai 
eficient. Alături de toate colectivele 
de oameni ai muncii, zootehniştii din 
Stejărişul sint angajaţi în marea bă
tălie a performanţelor economice. 
Succesele de azi — pregătite temei
nic — atestă valoarea morală şi po- 
litico-profesională a oamenilor locu
lui, hotăriţi să aplice neabătut poli
tica agrară a partidului, pentru con
tinua înflorire a patriei socialiste,



r

Vagina 4 Tribuna Sibiului Anul V, nr. 1335

Conferinţa Naţiunilor 
Unite asupra mediului 

înconjurător
Stockholm. — Trimisul special A- 

peipres, Corneliu Vlad, transmite: 
Conferinţa Naţiunilor Unite asupra 
mediului înconjurător şi-a continuat, 
marti, lucrările alit în şedinţă ple
nară, cit şi in cele trei comisii de 
lucru, constituite în scopul dezbaterii 
următoarelor teme: aspecte educa
tive, sociale şi culturale , ale proble- 

‘melor mediului; dezvoltarea şi me
diul înconjurător; determinarea po
luanţilor de importanţă naţională şi 
lupta împotriva lor.

în cadrul dezbaterilor plenarei, 
desfăşurate la sala „Folkets Hus“, re
prezentanţii diferitelor state au fă
cut declaraţii de politică generală 
»supra temelor înscrise pe ordinea 
de zi a Conferinţei şi s-au referit 
la documentele care urmează a fi «- 
doptate in cadrul lucrărilor, între ca
re planul de. acţiune şi declaraţia 
asupia mediului înconjurător.

Luînd cuvintul în şedinţa plenară, 
premierul Suediei, Olof Palme, a sub
liniat caracterul necesar şi urgent 
a! cooperării internationale în do
meniul protejării mediului. El şi-a 
exprimat satisfacţia pentru faptul că 
proiectul de declaraţie supus Con
ferinţei consemnează interdependenta 
dintre problema mediului înconjură-, 
tor şi procesul de propăşire a ţărilor 
In curs de dezvoltare. Totodată — a 
spus premierul suedez — imense re
surse continuă să fie irosite pentru 
înarmare sau in conflicte armate, 
prin aceasta mediul înconjurător fi
ind şi mai mult deteriorat şi ame
ninţai,

Referindu-se la respoásabilitatea 
tuturor statelor în privinţa protejării 
mediului, premierul Palme a spus: 
„Dacă vom îndrepta propriul nostru 
mediu înconjurător pe o cale ra
ţională, vom contribui la bunăstarea 
propriului popor, dînd, totodată, db-

Willy B r a n d t  
este h o t ă r î t  
să nu demi
sioneze
. Bonn 6 (Agerpres). — Cancelarul 

Willy Brandt îşi menţine hotărîrea 
de .a nu demisiona, în ciuda unor noi 
luări de poziţie ale opoziţiei U.C.D.- 
U.C.S., care cere „retragerea condu
cătorului guvernului vest-german, 
întrueît nu dispune de majoritate în 
Parlament“ — a anunţat purtătorul 
de cuvînt adjunct al guvernului 
R.F.G;, Rudiger von Wechmar. în 
cursul aceleiaşi conferinţe de presă, 
von Wechmar a reamintit că, săp- 
tămîna trecută, Willy Brandt a. 
transmis o nouă scrisoare liderului 
creştin-democrat Rainer Barzel, pro- 
punindu-i o întîlnire pentru discuta
rea prezentei situaţii parlamentare. 
Referindu-se la problema bugetului 
pe anul 1972, vorbitorul a arătat că, 
pînă în prezent, nu se ştie dacă a- 
ceastă problemă controversată va 
putea ft examinată intr-o a doua lec
tură de către Bundestag, înainte de 
yacanţa parlamentară de vară.

vada solidarităţii noastre Internaţio
nale“.

In cadrul lucrărilor au fost apoi 
aleşi membrii Biroului Conferinţei 
şi raportorii- celor trei comisii. Şeful 
delegaţiei române, Florin Iorgulescu, 
preşedintele Consiliului Naţional al 
Apelor, a -fost ales vicepreşedinte al 
Conferinţei.

Concomitent cu lucrările reuniunii, 
in capitala Suediei a fost inaugurat 
un ciclu de prelegeri şi dezbateri pe 
marginea raportului „Un singur pă
mânt", elaborat de un grup de sa
vanţi la solicitarea secretarului ge
neral al O.N.U. Scopul acestui docu
ment este de a atrage atenţia publi
cului larg asupra importanţei pro- 
blemelor privind protejarea şi ame
liorarea mediului înconjurător.

Convorbirile
sovieto-
iugoslave

Moscova 6 (Agerpres). ■— La 
Kremlin au încăput, marţi, convor
birile dintre Leonid Brejnev, se
cretar general al C.C. al P.C.U.S., 
Nikolai Podgornîi, membru al Bi
roului Politic ol C.C. al P-C.U.S., 
preşedintele Prezidiului Sovietului 
Suprem al U.R.S.S., Alexei Kosî- 
ghin, mambru al Biroului Politic al 
C.C. al P.C.US., preşedintele Con
siliului de Miniştri, şi Iosip Broz 
Tito, preşedintele R.S.F. Iugoslavia, 
preşedintele Uniunii Comuniştilor 
din Iugoslavia, aflat într-o vizită 
oficială de prietenie în Uniunea So
vietică.

In cursul convorbirilor, menţio
nează agenţia TASS, s-a făcut un 
schimb de păreri tovărăşesc cu pri
vire lr dezvoltarea Şi adîncirea în 
continuare a relaţiilor de prietenie 
şi colaborare dintre P.C-U.S. şi 
U.C.I., dintre U.R.S.S. şi R.S-F. Iu
goslavia. Au fost examinata, de n- 
semenea, probleme actuale ale si
tuaţiei internaţionale.

In aceeaşi zi, preşedintele Tito a 
vizitat Mausoleul lui V. I. Lenin 
din Piaţa Roşie şi a depus o coroană 
de flori. El a depus, de asemenea, 
o coroană de flori la Mormîntul e- 
rouluL necunoscut. Preşedintele Tito 
a oferit un dineu in onoarea lui 
Leonid Brejnev, Nikolai Podgornîi, 
Ale'xeî Kosîghin.

Todor Jivkov 
d esp re  o b iec ti
vele în trece rii 
so c ia lis te  în  

B ulgaria
Sofia 6 (Agerpres). — La Sofia 

z-a publicat la 6 iunie cuvîntarea 
rostită de Todor . Jivkov, prim-se- 
cretar ol C.C. al P.C. Bulgar, pre
şedintele Consiliului de Stat al R.P- 
Bulgaria, la 25 aprilie, la consfătui
rea naţională a fruntaşilor în pro
ducţie, cu priviră la obiectivele în
trecerii socialiste.

Caracterizînd întrecerea ca un 
factor important pentru mobilizarea 
clasei muncitoare, întregii naţiuni 
bulgare, în vederea îndeplinirii ho- 
tărîrilor Congresului al X-lea, vor
bitorul ‘a «ratat că ea a scos la 
iveală uriaşele rezerve şl avantaje 
ale orînduirii socialiste, a făcut corec
turi esenţiale planurilor de dez
voltare a ţării şi programului social 
al partidului şi statului. în prezent, 
a spus «I, a fost găsită forma cores
punzătoare pentru o participare şi 
mai largă a oamenilor muncii la 
conducerea ţării, a fost constituit 
definitiv noul sistem de planificare, 
a fost unită politica partidului şi 
stalului în domeniul revoluţiei teh- 
nico-şliinţifice cu activitatea crea
toare a milioanelor de oameni ai 
muncii.

Todor Jivkov a subliniat necesi
tatea folosirii, în întrecere — ta. sis
temului de contracte între între
prinderile, secţiile şi muncitorii a- 
flaţî în întrecere şl a acordat o 
mare însemnătate necesităţii de ia 
transforma experienţa înaintată în
tr-o practică a maselor.

R.P. POLONĂ. Combinatul chimic 
Bydgoszcz, produce de cîteva 
luni, pentru prima oară tn Polo
nia. fire de poliuretan pentru 
conlecţionarea scaunelor din ma
şinile poloneze Fiat, ca şl şei 
pentru motocicletele poloneze. 
Producţia la ora actuală este de 
3 000 tone pe an, dar se urmă
reşte dublarea el In următorii dot 
ani. In foto: una din instalaţiile 

iabrîcif

0  cu v in tare  a p r e şe d in te lu i A llen d e
Santiago de Chile 6 (Agerpres), — 

Luînd cuvintul în cadrul lucrărilor 
Adunării provinciale Santiago, pre
şedintele Salvador Allende a. lansat 
un apel la întărirea, vigilenţei în ac
ţiunea de combatere a speculei şi 
a tuturor actelor care subminează 
aprovizionarea populaţiei cu alimen
tele necesare. El a relevat eforturile 
pe care guvernul Unităţii Populare 
le, depune în vederea depăşirii greu-

Noi aefiuni de luptă ale 
patriofilor sud-vietnamezi

Vietnamul de sud 6 (Agerpres). — 
In provincia de coastă Binh Dinii, 
forţele de eliberare au lansat noi 
atacuri asupra forţelor saigoneze din 
centrul districtual Phu My, blocînd, 
în acelaşi timp, şoseaua nr. 1, între 
Qui Nhon, capitali provinciei, şi 
Phu My.

Acţiuni ale forţelor de eliberare 
s-au semnalat şi în apropierea ba

zei inamice „Bastogne", la 35 kilo
metri nord de Hue.

în cursul nopţii da luni spre 
marţi, bombardierele „B-52“ au e- 
fectuat noi raiduri asupra zonelor 
eliberate din Quang Tri, Thuan 
Thien, Quang Nam. precum şi asu
pra unor sectoare din vecinătatea 
oraşelor Kontum şi An Loc.

E v e n im e n tu l p e  s c u r t
•  LA SANTIAGO UE CHILE a avut loc o adunare 
consacrată celei de-a 60-a aniversări a întemeierii 
Partidului- Muncitoresc Socialist, devenit ulterior 
Partidul Comunist din Chile.

Luînd cuvintul Ia adunare, Bernardo Araya, mem
bru al C.C. al P.C. din Chile, a chemat populaţia ţării 
să acorde sprijin deplin programului de transformări 
social-economice înfăptuit de guvernul Unităţii 
Populare. Vorbitorul a exprimat convingerea că 
dificultăţile existente în ţară vor fi depăşite prin 
eforturile oamenilor muncii şi a relevat rolul care 
revine clasei muncitoare în transpunerea în viaţă a 
transformărilor revoluţionare ce au loc în Chile.

•  CU PRILEJUL UNEI SCURTE VIZITE NEOFI
CIALE ÎNTREPRINSE ÎN STATELE UNITE, cance
larul .Willy Brandt, a pronunţat la Universitatea 
Harvard o cuvintare în care a arătat •— după cum 
transmit agfenţiile internaţionale de presă — că na
ţiunile europene doresc să-şi menţină identităţile 
lor naţionale şi că organizarea unei conferinţe ge- 
neral-europene-'de securitate ar putea crea posibili
tatea intensificării cooperării între aceste naţiuni, 
precizînd că „ar fi lipsit de înţelepciune să se igno
re o şansă care ar putea promite succese".

•  PARTIDELE SOCIAL-DEMOCRAT ŞI RADICAL 
DIN CHILE — ambele făcînd parte din Frontul 
Unităţii Populare — au hotărît să fuzioneze, infor
mează agenţia Prensa Latina. Hotărîrea a fost adop
tată la încheierea lucrărilor congresului extraordinar 
al Partidului social-democrat reunit special pentru 
a decide asupra acestei fuzionări, în scopul întăririi 
rolului diferitelor formaţiuni ale Unităţii Populare 
şi creşterii influenţei lor în mase. Comitetul naţio
nal al noului partid rezultat al fuzionării — Partidul 
socialist democratic şi revoluţionar — este alcătuit 
din 19 membri ai fostului Partid radical şi 10 mem
bri ai fostului Partid social-democrat.

•  ÎN BERLINUL OCCIDENTAL a avut loc un Con
gres al Partidului Liber-Democrat din acest oraş. 
Delegaţii au adoptat o rezoluţie prin care sínt apro
bate acordul cvadripartit asupra Berlinului occiden

tal, precum şi acordurile încheiate de guvernul R.D. 
Germane şi Senatul vest-berlinez.

•  ÎN CADRUL LUCRĂRILOR SESIUNII DE VARĂ 
A ADUNĂRII UNIUNII EUROPEI OCCIDENTALE
(U.E.O.), deschise luni în capitala Franţei, reprezen
tanţii celor şase ţări membre ale Pieţei comune şi 
ai Marii Britanii au ales pe noul preşedinte al 
adunării U.E.O. în persoana conservatorului bri
tanic John Peel. Acesta a fost ales de parlamentarii 
participanţi la scrutin cu 45 de voturi contra 19 
voturi întrunite de candidatul propus de delegaţii 
francezi, René Radius, şi patru abţineri.

•  LA DJAKARTA, au început convorbirile dintre 
preşedintele Suharto şi primul ministru al Austra
liei, William McMahon, care întreprinde o vizită 
oficială în Indonezia. Potrivit unei declaraţii a Se
cretariatului preşedintelui Suharto, în cadrul con
vorbirilor au fost examinate probleme referitoare la 
dezvoltarea colaborării celor două ţări, în domeniile 
economic, cultural şi tehnic. S-a procedat, de ase
menea, la un schimb de vederi asupra principalelor 
probleme ale vieţii internaţionale.

« LA PRAGA, a fost inaugurată, marti dimineaţa, 
expoziţia „Construcţiile industriale in România". 
Prin fotografii documentare, grafice şi diagrame, 
este prezentată amploarea politicii noastre de in
vestiţii, intensa activitate ce se desfăşoară în ulti
mii ani în domeniul construcţiilor industriale, pro
movarea cu perseverenţă a unor metode şi teh
nologii moderne, eficiente, care asigură reducerea 
termenului de execuţie, a cheltuielilor de construcţii 
şi un aspect modern obiectivelor construite.

•  CONFORM APRECIERILOR OBSERVATORILOR 
ECONOMICI DE LA WASHINGTON, deficitul bu
getului federal al S.U.A. în actualul exerciţiu finan
ciar, ce se încheiev la 30 iunie a. c., va marca un 
record absolut pentru toţi anii postbelici, cifrîndu-se 
la aproximativ 26 miliarde dolari.

In acest, context financiar, Administraţia S.U.A. a 
cerut Congresului să majoreze cu alte 15 miliarde 
dolari plafonul maxim al datoriei publice, care ur
mează să ajungă, astfel, la 365 miliarde dolari.

taţilor în acest domeniu, menţionîfid 
— între altele — şl făptui că restric
ţiile impuse la importuri exceptează 
produsele alimentare. Allende a ară
tat că, în urma devalorizării dola
rului, statul chilian este nevoit să 
cheltuiască cu 110 milioane dolari 
mai mult decit înainte pentru pro
curarea aceleiaşi cantităţi de pro
duse alimentare.

Arătind că, in perspectivă, situaţia 
*e va ameliora, preşedintele chilian 
a anunţat că, în prezent, se elabo
rează o nouă reformă agrară, expro
prierea marilor latifundii urmlnd să 
$e încheie In cursul acestui an. 
Allende a declarat că procesul revo
luţionar din Chile va fi dezvoltat în 
conformitate cu cerinţele ţi nevoile 
tării —, relatează agenţia Prensa 
Latina,

Pentru estomparea
producţiei de 

armament în Repu
blica Sud-Africană

New York 6 (Agerpres). — Comi
tetul special al O.N.U. pentru pro
blemele apartheidului a cerut într-un 
mesaj adresat Consiliului de Secu
ritate, să se ia în considerare unele 
măsuri concrete menite să împie
dice autorităţile din Republica Sud- 
Africană — care practică politici 
de apartheid — să beneficieze de 
informaţii tehnologice în domeniul 
industriei de armament.

In mesajul-raport, adresat, d* a- 
semenea, Adunării Generale a 
O.N.U., Comitetul apreciază că dez
voltarea producţiei de armament 
în Republica Sud-Africană, cu aju
torul unor guverne şi companii străi
ne, creează o situaţie nouă, suscep
tibilă de a face ineficace aplicarea 
oricărui embargo asupra livrărilor 
de armament. Pe de altă parte. Co
mitetul îşi exprimă îndoiala serioa
să asupra distincţiei pe care unii o 
fac, în acest context, între arma
mentul destinat „apărării“ şi cel ce 
ar putea servi la „exterminarea locui, 
torilor“ şi aduce critici „negocieri
lor purtate, în vederea achiziţio
nării de către R-S.A. de rachete şi 
alte tipuri de armament ofensiv".

Dezvăluiri priv
masacru a! trupelo

în Vietnamul de sud
New York 6. (Agerpres)o — Coti

dianul „New York Times" a făcut 
noi dezvăluiri în legătură cu cri
mele comise de unităţi americane, 
la 16 martie 1968, în Vietnamul de 
sud. Potrivit ziarului, raportul asu
pra masacrului de la Song My, în
tocmit de comisia militară, condusă 
de generalul William Pears, conţine 
detalii precise asupra unui al doi
lea masacru, comis în aceeaşi zi, în 
satul My Khe 4, situat la aproxi- 
,motiv 3 km de Song My. „Locui
torii acestui sat •— în majoritate 
femei şî copii — au fost împuşcaţi 
ds militarii companiei „Bravo" sau 
„B", aparţinînd unui regiment al 
diviziei „Americal", în timp ce cău
tau să se adăpostească“. Dar cînd 
comisia a anunţat, oficial, concluzii

le sale la 17 martie 1970. n-a dat 
publicităţii nici un detaliu în legă
tură cu cel de-al doilea asasinat în 

• masă. Generalul Peers a declarat 
atunci, într-o conferinţă de presă, 

, că nu are cunoştinţă de nici un alt 
masacru similar celui de la Song 
My.

Potrivit ziarului, „Raportul Peers'* 
conţine informaţii precise asupra 
operaţiunii întreprinse de compania 
„B“ în dimineaţa zilei de 16 martie 
1968, în satul My Khe 4. Operaţiu
nea s-a desfăşurat în două et'jpeî 
în cursul dimineţii,.. compania „B" a 
ucis populaţia satului, iar în cursul 
după-omiezii, a revenit în localitate 
pentru „incendierea caselor şi dis
trugerea adăposturilor pe care fie
care familie şi le construisa“.

CAPETOWN:

Noi incidente violente între 
studenţi şi forţele de ordine
Capetown 6 (Agerpres). — In 

cursul zilei de luni, în ataşul sud- 
african Capetown au avut loc noi 
incidente violente între studenţi şi 
forţele poliţieneşti. Agenţia France 
Presse precizează că, pentru a-i dis
persa pe demonstranţi, poliţiştii au 
folosit grenade cu gaze lacrimogene 
şi bastoanele de cauciuc- Au fost 
operate 65 da arestări. Printre cei 
reţinuţi se află mai mulţi prelaţi, 
între care reverendul Edward King, 
decanul clerului din Capetown.

In timp ce în Piaţa Catedralei 
Saint Georges aveau loc aceste in
cidente, în clădirea parlamentului, 
situată în apropiere, primul minis
tru sud-afrioan, John Vorster, şi 
ministrul ds interne, L, Uller, răs
pundeau întrebărilor unor deputaţi 
ai opoziţiei, privind „actele de bru
talitate ale poliţyştijey" semnalate 

1 în cursul incidentelor de la - sfîrşi-

tul săptămînii trecute. După .cum 
s-a mai anunţat, cu cîteva zile în 
urmă aproximativ 7 000 de studen
ţi au organizat o manifestaţie de 
protest împotriva politicii da apar
theid şi în semn de solidaritate cu 
colegii lor de culoare de la uni
versitatea din oraşul Durban, aflaţi 
în grevă de mai multe zile. Atît 
primul ministru, cit şi ministrul de 
interne au susţinut că, după părerea 
lor, „sirsstirul mod da a face faţă 
evenimentelor este acela de a ac
ţiona aşa cum a făcut-o poliţia în 
timpul demonstraţiei de vinerea 
trecută“. Cu alte cuvinte, folosind 
bastoanele da cauciuc, clinii special 
dresaţi, grenadele cu gaze lacrimo
gene . .. Vorster a respins cererea 
de constituire a unei comisii de an- 
chată privind comportamentul „for
ţelor de ordine", prezentată de de
putăţii opoziţiei-

i C oop erativa  J u n c a  tîm plarilor"  Sibiu i
! ANGAJEAZĂ: \
I -  TÎMPLARI CALIFICAŢI I
i — 1 AJUTOR MAGAZINER j

— MUNCITORI NECALIFICAŢI.
I j ţ j ^ C R U T E A Z Ă
j PENTRU UCENICIE LA LOCUL DE MUNCĂ j 

ÎN MESERIA DE TÎMPLAR 
absolvenţi a 8 sau 10 clase elementare.

I Informaţii la sediul cooperativei, Piaţa Unirii nr. 4 | 
j (fosta cazarmă 90), camera 128, etajul IT. j

i

Şantierul 52 construcţii j 
căi ferate Sibiu

I
Piaţa Carii nr. 6 jj

ANGAJEAZĂ:
— 1 ECONOMIST PRINCIPAL, cu studii 

superioare
— 1 LĂCĂTUŞ MECANIC, cu şcoala profe

sională şi vechime în muncă de peste 5 ani, 
pentru funcţia de ajutor maistru — şef 
formaţie

— 2 FIERARI BETONIŞTI
— DULGHERI-ZIDARI
— MUNCITORI NECALIFICAŢI, din care 

20 se pot utiliza pentru lucrări în staţiunea 
Păltiniş.

Se asigură cazare pe şantier sau abonamente de călă
torie pe C.F.R. sau I.R.T.A. plătite de unitate.
De asemenea, angajaţii permanenţi şi membrii lor de 
familie beneficiază de permise de călătorie gratuite ^  
C.F.R.

_ Condiţiile de angajare sínt cele prevăzute de Legea 
nr. 12/1971 şi H.C.M. 914/1968.

A  " " 1

! întreprinderea de \ 
! transporturi a u t o  B raşov1I
j RECRUTEAZĂ CANDIDAŢI |

care au domiciliul stabil în oraşul Sibiu, pre- î
cum şi pe o rază de 50 km de acest oraş, „

J pentru ŞCOALA PROFESIONALĂ în meseriile de: jj
i — LĂCĂTUŞ MECANIC AUTO I
J — ELECTRICIAN AUTO j
î — TINICHIGIU AUTO.
I înscrierile se fac la sediul Şcolii profesionale auto Bra- I 
j şov, str. Carierei 20, pînă la data de 4 iulie 1972, j

ţ Informaţii suplimentare se pot cere la Autobaza T.A. j 
j Sibiu, str. Sevastopol 12, telefon 2 20 97, resortul jj 
- personal. *r  _ _ _ _      I
i
î 
i Fabrica de
„Vitrometan“
ANGAJEAZĂ conform Legii 12/1971:

— 1 inginer mecanic |
— 1 inginer absolvent al facultăţii tie chimic I 

industrială
— 1 inginer sau economist pentru funcţia 3c şef -3

serviciu salarizare-normare. I
I  <*.
I Relaţii suplimentare la serviciul personal-învăţămint ţi „1 _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ :: „ „ u f —  ■i a c . -t __ a c i

KiMiMiMimtaamiMmiMimimiMiMiMiOTiBiiMiMiiwiaaMMiaaiaBiMiMliHKv

Fabrica de ciorap i 
„ r M O I E M B R i r  S ib iu l

anunţă CONCURS pentru ocuparea unui post de 
tehnician principal la serviciul aprovizionare.

Informaţii la telefon 1 32 70, serviciul O.N.M. sau $ 
compartimentul personal. $

■ iM iM T M im H iiaiM m m iH iM iaim H iM im r
i

C om p lexu l p e n tr u  I 
p r e lu c r a r e a  ie m n u - f 

i B la j, ju d e ţu l A lbajI
I 
î  
I 
i

— economişti pentru funcţia 3e şef serviciu aprovi- I 
zionare. I

Informaţii suplimentare se pot obţine la servi- |  
ciul personal-învăţămint, telefon 96, 97, 98, in- î 
terior 186 sau 115. !

!
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ÎNCADREAZĂ
în condiţiile Legii nr. 12/1971:

■tmfar
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